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Saker til behandling

PS 1/20 Nedtrapping av ressursinnsats kring flyktningarbeidet



Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

F30

2019/1224-3  

Jarle Bruun Olsen

08.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Arbeidsmiljøutvalet 1/20 21.01.2020

Formannskapet 1/20 23.01.2020

Kommunestyret 1/20 13.02.2020

Nedtrapping av ressursinnsats kring flyktningarbeidet

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
I handlingsprogrammet for 2019-2022 sto det som enkelttiltak 2019, under sentral leiing:

 Legge fram plan for nedtrapping av ressursinnsats kring flyktningarbeidet i kommunen. 

Bakgrunn for punktet var at kommunen ikkje har busett flyktningar i 2018 eller 2019 og at det 
truleg ikkje blir busett nye flyktningar i kommunen i nær framtid. Dette saman med at 
integreringstilskotet for dei første flyktningane som blei busett i 2015 fell bort frå 2020. I 2018 
mottok kommunen 13,5 mill. i integreringstilskot. Jf. vedteke økonomiplan for 2020-2023 er 
integreringstilskot for 2022 stipulert til å vere 0. Dette gjer til at det er særs viktig å tilpasse 
ressursinnsatsen kring flyktningarbeidet til utviklinga på integreringstilskot. 

I perioden 2015 til 2019 er det etablert fylgjande stillingar knyt til busetjing av flyktningar: 

Kultur: 
Flyktningkonsulent - 100%
Miljøarbeider – 60%

Skule:
Styrkingsressurs – 100%
Miljøterapeut – 100%
Norskopplæring – 138,5%
Vaksenopplæring – 200%
Koordineringsressurs framandspråklige – kr 24.000

Barnehage:
2-språkleg assistent – 100%

I tillegg er det tilførd ressursar kring enkeltelevear i skule/barnehage på bakgrunn av særskilte 
behov/spesialpedagogiske tiltak. Men desse ressursane legg ein til grunn fell utafor det ein plan 
for nedtrapping av ressursinnsats innan flyktningarbeidet skal omfatte. 

4



Diverre blei ikkje arbeidet med å utarbeide denne planen starta før 2. halvår 2019. Dermed blei 
rådmannen sin framlegg plan utarbeidd parallelt med budsjettet for 2020. På bakgrunn av at 
budsjettarbeidet i haust synte seg å vere noko krevjande, så var ikkje dette ei optimal løysing. 
Då vedtak av budsjett/økonomiplan for 2020-2023 blei gjort, var politisk nivå berre gjort kjend 
med at nedtrappingsplanen skulle gje ein effekt på kr 900.000 i 2020, med ein heilårs effekt i 
2021 på kr 1.800.000. Vidare at det var sett opp vidare utfasing av ressursinnsats kring 
flyktningar i perioden 2021-2023 på 2,5 mill.     
 
Det blei sett ned ei breitt samansett gruppe som skulle utarbeide framlegg til plan for 
nedtrapping av ressursinnsats for flyktningar. Denne var samansett av: 
Rådmann, kommunalsjef økonomi, einingsleiar kultur, einingsleiar skule, einingsleiar 
barnehage, NAV-leiar, HTV-Delta og HTV-Utdanningsforbundet. Gruppa har i løpet av hausten 
hatt 2 møter. I tillegg har det vore møteverksemd mellom delar av gruppa og andre aktuelle 
tilsette.   

Lovgrunnlaget

Forankring i eige planverk
Budsjett, økonomiplan og handlingsprogram for 2019-2022 og 2020-2023. 

Vurdering:
Gruppa kom ganske raskt fram til at vaksenopplæringa er eit område som det er naturleg å 
tenke er ein del av første del av nedtrappinga. Etter nokre år med høg aktivitet her, er det frå 
2020 eit fåtal elevar att her (Ennå litt uavklart kor mange). Dei fleste flyktningane har nå fullført 
sitt løp i introduksjonsprogrammet, men det vil høgst truleg vere nokre flyktningar som vil ha 
rett på norskoppplæring/introduksjonsprogram i store delar av 2020. Men det vert lagt til grunn 
at dette kan dekkast med ei 50% stilling. Det vert derfor tilrådd å redusere med 150% 
lærarstilling på vaksenopplæringa. Dette er å sjå som ei tilpassing til oppgåvene og er slik sett 
eit naturleg skritt, som ikkje gir negative konsekvensar for brukarane. Dei resterande 50% vil 
ein kome attende til når budsjett/øk.plan for 2021-2023 skal utarbeidas. 

Miljøarbeider kultur (60%) har jobba opp mot skule, barnehage og busetjing av flyktningar. 
Denne stillinga har og dels dekt opp for behovet for tolk. Men ein ser nå at dei ressursane som 
er i skule/barnehage i stor grad dekker opp dette behovet. Det vert derfor tilrådd å trekke inn 
denne stillinga. Sjølv om det er 2 år sidan dei flyktningane som kom sist blei busett, så er det 
ennå behov for noko oppfølging av enkelte familiar. Ved bortfall av denne stillinga vil denne 
oppgåva nå bli fullt ut flyktningkonsulenten si oppgåve. Det er og ennå behov for tolketenester, 
slik at bortfall av denne stillinga vil truleg auke behovet for tolketenester noko. 

Det er i dag 100% stilling som miljøarbeider i skulen og 100% stilling som 2-språkleg assistent. 
Dette har vore viktige funksjonar når flyktningborn kom nye inn i skule-/barnehagemiljøet. Men 
når det nå har gått nokre år ser ein at behovet går noko ned. Men det er viktig å understreke at 
det ennå blir vurdert at det er behov for særskilte ressursar kring miljøarbeid i skule/barnehage. 
Men det vert tilrådd å redusere med ei 100% stilling her og legge til grunn at 100% stilling kan 
dekke opp behovet for miljøarbeid både i skule/barnehage. Den 100% stillinga som vert 
behalde, vil vere tilsett i skulen, men jobbe både i skule og barnehage.    

Det er viktig å understreke at dei tilsette som har dei stillingane som vert tilrådd trekt inn, ikkje 
nødvendigvis er dei som blir overtalige. Kven som blir vurdert til å vere overtalig, skal «Plan for 
nedbemanning og omstilling» frå 2014 avgjere. Dei tilrådde stillingsreduksjonane (150% stilling 
lærar vaksenopplæring, 60% miljøarbeider kultur og 100% 2-språklig assistent/miljøterapeut 
skule/barnehage) vil gje ei innsparing på omlag det som er lagt til grunn i budsjettet. På 
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bakgrunn av at ein i skrivande stund ikkje kan seie kva for tilsette som blir overtalige kan ein 
ikkje vere heilt nøyaktig her. Men ved å legge til grunn lønsnivå til dei som har dei nemnde 
stillingane, vil dette stemme bra med budsjettføresetnadene. 
I høve til flyktningkonsulentressursen (100%, herav på 30% programrådgjevar) vert det vurdert 
at dette er ein funksjon som er viktig å behalde i kommunen i ein periode til. Ein går nå inn i ein 
fase der målet er at det ordinære tenesteapparatet fullt ut overtek ansvaret for flyktningar, på 
same måte som for andre innbyggarar i kommunen. For å få denne overgangen til å fungere 
best mogleg er flyktningkonsulent ein viktig ressurs. Det er og ennå flyktningar som treng ein 
særskilt oppfølging/hjelp ennå ein periode, som det er naturleg at blir ytt frå flyktningkonsulent. 
Det er og eit moment at mange flyktningar nå har fullførd introduksjonsprogrammet. Det er 
viktig at det ikkje blir noko stillstand i kompetanseløpet for flyktningane og at dei blir raskast 
mogleg fasa inn i arbeid, utdanning eller arbeidstrening/tiltak. Her vil og 
flyktningkonsulentressursen vere sentral. 

Lærarressurs kring norskopplæring (som ikkje er knyt til enkeltelevar) 138,5% vert vurdert til å 
vere eit behov ennå ein periode. Gode norskkunnskapar er ein nøkkel til andre fag og til god 
integrering. Det vert derfor tilrådd at dette er ein ressurs ein beheld minst eit år til.        

Gruppa konkluderte med at det var for tidleg å utarbeide plan for nedtrapping i perioden 2021-
2023. Det bør først trekkast litt erfaringar frå 1. trinn i nedtrappinga før ein avklarar vegen 
vidare. 

Budsjettmessig er reduksjonen av lønsutgifter lagt inn som ein samla sum under felles. Dette 
på bakgrunn av at ein ikkje hadde fastslått kva for stillingar ein ville trekke ut i 2020. Då det 
ennå er vanskelig å fastslå nøyaktig økonomisk konsekvens av planen slik den er lagt fram, 
vert det tilrådd at dette vert korrigert for i samband med 1. tertial.    

Konklusjon:
Framlegg til plan for nedtrapping av ressursinnsats kring flyktningarbeid gir at fylgjande 
stillingar/ressursar blir trekt inn i løpet av 1. halvår 2020:

 150% lærarstilling vaksenopplæring
 60% stilling miljøarbeider kultur
 100% stilling som 2-språkleg medarbeidar barnehage
 100% stilling miljøarbeider skule vil få utvida arbeidsområde til og å omfatte barnehage

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre vedtek plan for nedtrapping av ressursinnsats kring flyktningarbeidet 
slik det går fram av saksutgreiing over. Plan for nedtrapping av ressursinnsats kring 
integreringsarbeidet for 2021, blir utarbeidd slik at dette er klart før budsjett 2021 skal bli 
vedtatt. 

Stillingsheimlar blir redusert slik:
 Eining for skule 200%
 Eining for kultur 60%
 Eining for barnehage 100%
 100% stilling miljøarbeider skule vil få utvida arbeidsområde til og å omfatte barnehage

Dei budsjettmessige sidene av denne reduksjonen blir innarbeidd i samband med 1. tertial. 
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Saksprotokoll i Arbeidsmiljøutvalet - 21.01.2020 
Tilrådinga blei redaksjonelt endra, jf. avvik mellom konklusjon og tilråding i saka. Konklusjon 
var rett. 

Votering: samrøystes som tilråding. 

Uttale frå AMU
Nissedal kommunestyre vedtek plan for nedtrapping av ressursinnsats kring flyktningarbeidet 
slik det går fram av saksutgreiing over. Plan for nedtrapping av ressursinnsats kring 
integreringsarbeidet for 2021, blir utarbeidd slik at dette er klart før budsjett 2021 skal bli 
vedtatt. 

Stillingsheimlar blir redusert slik:
 Eining for skule 150%
 Eining for kultur 60%
 Eining for barnehage 100%

100% stilling miljøarbeider skule vil få utvida arbeidsområde til og å omfatte barnehage

Dei budsjettmessige sidene av denne reduksjonen blir innarbeidd i samband med 1. tertial. 

Saksprotokoll i Formannskapet - 23.01.2020 
Kristin Vågen ba om å få vurdert sin habilitet. Formannskapet fann samrøystes Vågen gild i å 
vere med på å handsame saka.

Omforeina framlegg til redaksjonell endring i samsvar med AMU si tilråding.

Votering: samrøystes for rådmannen si tilråding med omforeina endringsframlegg.

Innstilling til kommunestyret
Nissedal kommunestyre vedtek plan for nedtrapping av ressursinnsats kring flyktningarbeidet 
slik det går fram av saksutgreiing over. Plan for nedtrapping av ressursinnsats kring 
integreringsarbeidet for 2021, blir utarbeidd slik at dette er klart før budsjett 2021 skal bli 
vedtatt. 

Stillingsheimlar blir redusert slik:
 Eining for skule 150%
 Eining for kultur 60%
 Eining for barnehage 100%

100% stilling miljøarbeider skule vil få utvida arbeidsområde til og å omfatte barnehage

Dei budsjettmessige sidene av denne reduksjonen blir innarbeidd i samband med 1. tertial. 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

A10

2020/25-1  

Gro Turid Midtsund

07.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Arbeidsmiljøutvalet 2/20 21.01.2020

Formannskapet 2/20 23.01.2020

Kommunestyret 2/20 13.02.2020

Barnehagestruktur i Nissedal kommune

Fakta i saka:
I samband med behandlinga av handlingsprogram og budsjett for 2020-2023 vedtok 
kommunestyret å leggje ned ein barnehage i kommunen gjeldande frå 1.august 2020. 
Det blei ikkje sagt kva for ein barnehage ein vil ta bort. Kommunestyret ønska ei sak tidleg i 
2020 (før opptak), der konsekvensar ved nedlegging av dei ulike barnehagane blei vurdert. 

Innsparing på dette er sett til kr 1.550.000 (Inkl. FDV-utgifter)
Nissedal kommune har i dag 5 barnehagar i kommunen. Desse ligg i dei ulike krinsane.
Kommunen har i åra 2014 – 2019 hatt eit gjennomsnitt på 14,6 barn pr.år.  
Barnehagane gir tilbod til fem årskull . 
For Nissedal betyr dette at ein må ha tilgjengelege barnehageplassar til  (14,6 x 5) = 73 barn.
Barn under 3 år blir rekna dobbel barnehageplass fram til sommaren det året barnet fyller 3 år.

For Nissedal betyr dette:
2,5 kull blir rekna dobbel plass        =    73    barnehageplassar 
2,5 kull over 3 år                              =    36,5 barnehageplassar
Nissedal vil ha behov for              =  110    barnehageplassar.

Dette er stipulera tal dersom alle 14,6 barn i kvart kull skulle ynskje barnehagetilbod. 
Det er ikkje tatt høgde for variasjon i fødselstal.

I dag har Nissedal kommune 126 barnehageplassar tilgjengeleg:

Treungen barnehage:
52 barnehageplassar
28 plassar på småbarnsavdelinga  (14 barn)
24 plassar på stor avdeling.  
Barnehagen har tidlegare gitt tilbod på småbarnsavdelinga til 18 barn. Ny reglar i lovverket legg 
føringar for redusering på denne avdelinga frå 18 barn til 14 barn.  
Dette er ei redusering tilsvarande 8 barnehageplassar.
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Kyrkjebygda barnehage:
32 barnehageplassar  (Barnehagen er ikkje bemanna for dette pr. dags dato) 

Haugsjåsund barnehage: 
14 barnehageplassar 
Haugsjåsund barnehage er godkjent for 18 barnehageplassar.  Nye reglar for bemanning har 
lagt føringar for redusering av barnegruppa.

Felle barnehage: 
14 barnehageplassar
Felle barnehage er godkjent for 18 barnehageplassar.  Nye reglar for bemanning har lagt 
føringar for redusering av barnegruppa.

Fjone Barnehage:
14 barnehageplassar (Er ikkje bemanna for dette pr. idag)

Lovgrunnlaget
Retten til barnehageplass følgjer barnehageloven § 12 a:
« Retten til barnehageplass gjeld for barn som fyller eitt år seinast innan utgangen av 
november det året det blir søkt om barnehageplass. Retten vart sist utvida i 2017. Dersom  
barnet fyller eitt år i løpet av august det vert søkt plass for. Har barnet rett på plass innan 
utgangen av august. Dersom barnet fyller eitt år i september, oktober eller november det året 
det blir søkt, har barnet rett på plass innan utgangen av den månaden barnet vert eitt år.»

Nissedal kommune har i vedtektene pkt. 7 utvida retten til barnehageplass også for dei barna 
som fyller eitt år innan utgangen av desember. 

Det er kommunen sitt ansvar å gje barnehagetilbod til dei som har lovfesta rett til dette i 
kommunen der dei bur.

Stortinget har vedteke norm for pedagogisk bemanning i barnehage og norm for 
grunnbemanning i barnhage.

Normen om grunnbemanning inneber at barnehagen minst skal ha:
 Ein tilsett pr. 3 barn når barna er under 3 år
 Ein tilsett pr. 6 barn når barna er over 3 år

Lovpålagt pedagognorm: 
 7 barn når barna er under 3 år
 14 barn når barna er over 3 år
Det er viktig å vera klar over at barnehagen ikkje kan auke talet på pedagogar prosentvis i takt 
med auke i tal på barn utover 7 eller 14. Forskrifta krev at barnehagen tilsett ein ny pedagog i 
fulltidsstilling der det er eitt barn til utover 7 eller 14. 
Vidare er det nå presisert i forskrifta at barn blir rekna for å være over 3 år frå og med august 
det året dei fyller 3 år.

Fødselstal for Nissedal kommune  pr. 01.10.2019
Barn fødd i: 2014 2015 2016 2017 2018 2019
Treungen 6 6 13 7 10 2 (1)
Kyrkjebygda 4 3 6 1 3 0 (3)
Felle 4 1 4 2 0 1 (1)
Fjone 1 2 2 1 2 3

15 11 25 11 15 11?
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Status i barnehagane:

Treungen barnehage. 
52 barnehageplassar
28 plassar på småbarnsavdelinga  (14 barn)
24 plassar på stor avdeling.            (24 barn) 
Barnehagen har tidlegare gitt tilbod på småbarnsavdelinga til 18 barn. Ny reglar i lovverket legg 
føringar for at rådmannen tilrår redusering på denne avdelinga frå 18 barn til 14 barn.  
Dette er ei redusering tilsvarande 8 barnehageplassar.

Det har vore sterkt press på barnehageplassane i denne barnehagen gjennom åra. 
Barnehagen ligg i sentrum, og mange barn soknar til denne barnehagen. 
Det siste året har barnehagen hatt ledig kapasitet. Særleg på den største avdelinga. 
Slik fødselstala ser ut framover vil barnehagen ha ledig kapasitet. Det er eit stort kull som går ut 
våren -22. Dette vil frigje mange barnehageplassar. 
Treungen barnehage vart bygd ut og pussa opp i 2011. 
Småbarnsavdelinga blei den gongen godkjent for 18 barn = 36 barnehageplassar for barn 
under 3 år.
Det har skjedd store endringar i behovet for barnehageplassar dei siste åra. Særleg har det 
kome inn mange små i barnehagen. Dette gir ekstra utfordringar. 
I 2017 var det 75% av alle eittåringar som gjekk i barnehage. Forskarar meiner at dette må få 
konsekvensar for korleis barnehagane blir drive.
For å kunne gi eit optimalt tilbod i Treungen barnehage bør det leggjast meir tilrette for dei aller 
minste. 
Dette er vanskeleg å få gjort slik lokalet er i dag. Då småbarnsavdelinga blei bygd ut for 9-10 år 
tilbake var det få barn under 3 år i Nissedal som nytta barnehagetilbod. 

Barnegruppa i Treungen barnehage  pr. 15.08.2020 før hovedopptaket for neste barnehageår 
er gjort:

Under 3 år Over 3 år
Treungen 8 12
Ledige plassar 12 plassar

(6 barn)
    12 plassar

Haugsjåsund barnehage:
14 barnehageplassar 
Haugsjåsund barnehage er godkjent for 18 barnehageplassar.  Nye reglar for bemanning har 
lagt føringar for redusering av barnegruppa til 14 barnehageplassar.

Bygningsmessig har Haugsjåsund barnehage utfordringar. Det er etterslep på vedlikehald 
utvendig.
Lokala til barnehagen ligg i underetasjen til grendehuset. Det ville vera utfordrande å få 
godkjent lokala til barnehagedrift etter gjeldande lovverk i dag.  Dette gjeld bl.a leikerom utan 
vindauga, arbeidplassar for tilsette og personalrom.
Haugsjåsund har tidlegare vore ein «ventil « for Treungen barnehage. Dei barna som ikkje har 
fekk plass i Treungen fekk tilbod i Haugsjåsund. 
Dette har endra seg dei siste åra. 
Haugsjåsund har blitt ein svært populær barnehage Føresette i Treungen søkjer seg til 
Haugsjåsund, - og dei som har fått Haugsjåsund som  2. valg søkjer ikkje over til Treungen 
etter fyrst å ha begynt  i Haugsjåsund.
Foreldre er svært nøgd med tilbodet. 
Barnehagen er eit godt alternativ for dei som ynskjer tilbod i ein mindre barnehage for barna 
sine. Det er oversiktleg gruppe både for foreldre og barn.
Dette barnehageåret er det 12 barn som har tilbodet sitt i Haugsjåsund. Fire av desse barna er 
busett i Haugsjåsund.  Dei andre barna soknar til Treungen sentrum.
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Barnegruppa i Haugsjåsund barnehage  pr. 15.08.2020
Under 3 år Over 3 år

Haugsjåsund 4 7
Ledige plassar Ingen ledige plassar 

Kyrkjebygda barnehage:
32 barnehageplassar  (Barnehagen er ikkje bemanna for dette pr. dags dato) 

Barnehagen blei utvida og pussa opp i samband med utbygginga av oppvekstsenteret som vil 
stå ferdig våren -20.
Barnehagen har ljose og romslege lokale og er i stand til å ta imot fleire barn dersom 
bemanninga blir tilpassa dette.

Barnegruppa i Kyrkjebygda  barnehage  pr. 15.08.2020
Under 3 år Over 3 år

Kyrkjebygda 4 9
Ledige plassar 15 ledige plassar

Felle barnehage:
14 barnehageplassar
Felle barnehage er godkjent for 18 barnehageplassar.  Nye regler for bemanning har lagt 
føringar for redusering av barnegruppa.

Felle barnehage åpna hausten 2012.  Den starta opp med 5 barn i barnehagen, og har auka 
jamt og trutt opp gjennom åra. Dei siste åra har barnetalet ligge på ein plass mellom 12 og 15 
barn. 
I tillegg gir barnehagen tilbod om SFO for dei elevane som bur på Felle. 
Prognosane er at fødselstalet går ned. Det er ikkje født  barn på Felle i 2018, og eitt barn er 
født i 2019.
Det er mykje truleg at presset på SFO-plassar vil auke i åra som kjem.
Barnehagen held til i romslege og opp-pussa lokale. Barnehagen har utfordringar med 
temperaturen i det største leikerommet. Her er det behov for utskifting av vindauga og 
solskjerming. Ellers er lokalet godt tilpassa barnehagedrift. 
Personalet har meldt behov for eit rom for å skjerme SFO- barna. Dette behovet vil nok auke 
dersom barnehagen skal halde fram med å gje tilbod om SFO.

Barnegruppa i Felle barnehage  pr. 15.08.2020
Under 3 år Over 3 år

Felle 2 5
Ledige plassar 5 ledige plassar

Fjone Barnehage:
14 barnehageplassar 
Fjone barnehage åpna august -19. Den held til i skulebygget på Fjone. Lokalet er pussa opp og 
godkjent etter gjeldande regelverk.
Lokala er godt tilrettelagt for barnehage.

Barnehagen gir tilbod til 7 barn dette året 
På Fjone er det mange unge som har etablert seg. Dette syner også fødselstala, og ein må vel 
og forvente ei auking av barn her med aukande etablering av unge familiar. 
Barnehagen har leike og opphaldsareal for å kunne utvide tilbodet, men grunnbemanninga må 
då aukast.
Barnegruppa i Fjone barnehage  pr. 15.08.2020

Under 3 år Over 3 år
Fjone 3 4
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Ledige plassar 4 ledige plassar

Forankring i eige planverk:

Lov om barnehagar

Vurdering: 
I vurderinga av kva barnehage som skal bli lagt ned i 2020 har rådmannen ikkje vurdert 
Treungen og Kyrkjebygda barnehage. 
Dette fordi desse barnehagane er dei største i kommunen, og det ville bli svært utfordrande å 
finne nok barnehageplassar som skulle dekke behovet dersom desse barnehagane blei borte.  

Då står ein igjen med barnehagane på Felle, Haugsjåsund og Fjone.
Rådmannen meiner det er desse 3 alternativa ein må vurdere. 

I alternativa er det tal på barn som i dag er i systemet. 
Det er ikkje tatt høgde for nye søkjarar for barnehageåret 2020/21.

Alternativ 1. Leggje ned Felle barnehage
Det kan sjå ut som at fødselstala på Felle vil gå ned. Det er ikkje registrert fødslar på Felle i 
2018, og kun ein i 2019.
Dersom barnehagen skulle bli lagt ned vil Haugsjåsund barnehage vera det naturlege 
alternativet for dei som bur på Felle. 
Men i Haugsjåsund barnehage vil  ikkje ha ledig kapasitet frå hausten -20. 
Treungen barnehage vil då vera alternativet for desse barna
Felle ligg geografisk utfordrande til når det gjeld barnehagetilbod. Dersom du har arbeidsvegen 
din sørover er det lite gunstig å ha barnehagetilbodet i sentrum.
Kommunen kan kjøpe plass i nærliggjande kommunar dersom dei har ledig plass,  og 
nabokommunen er villig til å ta imot. 
I så fall vil nasjonale satsar for tilskot - 2020 vera førande :
0-2 år   kr. 231 000,- pr år 
3- 6 år  kr. 111 800,- pr. år
Dersom kommunen vel å legge ned barnehagen på Felle, må  borna som i dag har SFO-tilbod 
på Felle få dette ved Tveit skule. 
Ved å oppretthalde barnehagen på Felle kan ein sjå for seg at presset på SFO - plassar vil 
auke.  
Barnehagen på Felle kan på sikt få fleire SFO-barn enn barnehagebarn.

Treungen barnehage med Felle  pr. 15.08.2020. 
Under 3 år Over 3 år

Treungen 8 12
Felle 2 5
Barn 10 17
Barnehageplassar 20
Ledige plassar 4(8) 7

Alternativ 2.  Leggje ned Fjone barnehage:
Fjone barnehage blei opna hausten 2019. Barnehagen dekkjer behovet for barnehageplassar i 
Fjone grenda. 
Dersom ein skulle leggje ned barnehagen her vil dei barna som har tilbod her kunne få tilbodet 
sitt i Treungen barnehage. Det vil leggje stort press på småbarnsavdelinga i Treungen då 
barnhagen på Fjone gir tilbod til mange små.
Fjone er ei grend der mange har etablert seg, og ei må forvente ei auking i fødselstal i åra som 
kjem.
På Fjone er det registrert 2 fødsler i 2018 og 3 i 2019.
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Treungen barnehage med Fjone pr. 15.08.2020
Under 3 år Over 3 år

Treungen 8 12

Fjone 3 4
Barn 11 16
Barnehageplassar 22
Ledige plassar 3(6) 8

Alternativ 3. Leggje ned Haugsjåsund barnehage:
Denne barnehagen er eit godt alternativ til dei familiane som ynskjer ein mindre barnehage for 
barna sine. 
Dette året gir barnehagen tilbod til fire barn som bur i Haugsjåsund. Andre er tilhøyrande i 
Treungen.
Barnehagen er eit populært supplement til tilbodet kommunen gir. Foreldre er svært nøgd med 
tilbodet i Haugsjåsund.

For barnehageåret 2020/21 vil ein klare å gje tilbod til barna i Haugsjåsund  i Treungen 
barnehage. 

Treungen barnehage vil sjå slik ut:

Treungen barnehage med Haugsjåsund pr. 15.08.2020
Under 3 år Over 3 år

Treungen 8 12
Haugsjåsund 5 6
Barn 13 18
Barnehageplassar 26
Ledige plassar 2 (1 barn) 6

Treungen vil ha ein plass ledig på småbarnsavdelinga og 6 ledige plassar på storavdeling før 
hovedopptaket for barnehageåret 2020/21 er gjort. 
Det er å forvente  press på småbarnsavdelinga. 
10 barn er født i 2018 som soknar til Treungen. 6 av desse har allreie plass i systemet.  
Nye søkjarar kan bli: 4 barn født i 2018 + 3 barn født i 2019. 
Dersom alle desse skulle søke barnehageplass vil ikkje Treungen barnehage klare å 
imøtekoma behovet. Da kan f.eks Kyrkjebygda barnehage vera eit alternativ.

Rådmannen meiner kommunen vil klare å imøtekoma behov for barnehageplassar i Treungen 
barnehage for barnehageåret 2020/21 uavhengig om ein vel å leggje ned Fjone, Felle eller 
Haugsjåsund barnehage. Likevel vil det vera viktig å ha andre barnehagar som «ventil» og eit 
alternativ for nye søkjarar dersom det blir fullt i Treungen.
Reint geografisk ligg Felle og Fjone slik til at avstanden til sentrum er større enn for 
Haugsjåsund barnehage. Dei fleste barna som går i Haugsjåsund soknar til Treungen sentrum. 
Dei vil likevel få barnehage i sitt nærmiljø.
Blir Haugsjåsund barnehage lagt ned må Kyrkjebygda barnehage bli «ventilen» for Treungen 
dersom det blir fullt her.
Det er lenger kjøreveg for folk i sentrum å kjøre til Kyrkjebygda enn f.eks til Haugsjåsund. 
Rådmannen meiner likevel at det vil vera innanfor det som er ein kan akseptere.

Konklusjon: 
Å leggje ned ein barnehage har store konsekvensar for dei dette vedkjem - barn, foreldre og 
tilsette. Dette har vore ein prosess med mykje usikkerhet som det tross alt blir godt å få 
avslutte.
Rådmannen meiner at kommunen reint geografisk er best tent med å behalde Felle og Fjone 
barnehage i åra som kjem. 
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Haugsjåsund barnehage er den barnehagen som bygningsmessig har størst utfordringar i 
kommunen, og barnehagen ligg så tett opp til sentrum at Treungen barnehage vil vera eit godt 
alternativ for dei borna som går i Haugsjåsund i dag. 

Det vil vera viktig å arbeide for ein god overgang for barna. Ein må bruke våren-20 til å gjera 
overgangen så grei som mogeleg.

Rådmannen si tilråding:
Haugsjåsund barnehage blir lagt ned gjeldande frå 1. august 2020.
Dei barna som har tilbodet sitt I Haugsjåsund barnehage vil få tilbod i Treungen barnehage.

Saksprotokoll i Arbeidsmiljøutvalet - 21.01.2020 
Votering: samrøystes som tilråding. 

Uttale frå AMU
Haugsjåsund barnehage blir lagt ned gjeldande frå 1. august 2020.
Dei barna som har tilbodet sitt i Haugsjåsund barnehage vil få tilbod i Treungen barnehage.

Saksprotokoll i Formannskapet - 23.01.2020 

Votering: samrøystes for rådmannen si tilråding

Innstilling til kommunestyret
Haugsjåsund barnehage blir lagt ned gjeldande frå 1. august 2020.
Dei barna som har tilbodet sitt I Haugsjåsund barnehage vil få tilbod i Treungen barnehage.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

A10

2020/54-1  

Gro Turid Midtsund

13.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Arbeidsmiljøutvalet 3/20 21.01.2020

Formannskapet 3/20 23.01.2020

Kommunestyret 3/20 13.02.2020

Konsekvensar kring redusering av stillingar i eining for barnehage

Fakta i saka:
I samband med behandlinga av handlingsprogram og budsjett for 2020-2023 vedtok 
kommunestyret å leggje ned ein barnehage i kommunen gjeldande frå 1.august 2020.
Innsparing på dette er sett til kr 1.550.000 (inkl. FDV-utgifter). 

Eining for teknisk har stipulera fylgjande innsparing:
Lønn vaktmeister (15% stilling) 64 500
Lønn reinhaldar (30% stilling) 122 000
Div. lønnsutgifter 4 600
Total innsparing lønn 191 100
Utgifter div. vedlikehald/drift 31 000
Straum 35 000
Total innsparing drift 66 000

Dette gir ei total innsparing på teknisk tilsvarande kr: 260 000 pr. år. 

For eining for barnehage krev det ei innsparing på  kr. 1 290 000 =  ca  2,5 årsverk.

I tillegg har kommunestyret vedteke fylgjande reduksjon av stillingar:
Redusere 30% fagarbeiderstilling
Redusere 100% stilling fagarbeider/pedagog 1/8-20-kr 230.000

Økonomiplan:
2021: Verknad red. 100% stilling 1/8-20 –kr 320.000 
Frå 1/8-2021 – redusere med 100% stilling fagarbeider/pedagog
Verknad 2021: -kr 230.000,       2022: -kr 320.000

Lovgrunnlaget
Stortinget har vedteke norm for pedagogisk bemanning i barnehage og norm for 
grunnbemanning i barnhage.
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Normen om grunnbemanning inneber at barnehagen minst skal ha:
 Ein tilsett pr. 3 barn når barna er under 3 år
 Ein tilsett pr. 6 barn når barna er over 3 år
Tidlegare har det bare vore et generelt krav om at bemanningen skal være forsvarlig, men nå 
er det lovfesta ein konkret minimumsnorm.
Alle barnehagane i kommunen er innanfor lovkravet når det gjeld grunnbemanninga. 
Det er likevel verdt å merke seg at barnehagane si åpningstid er 9,5 time pr dag.  
Ein pedagog har 6,75 time pr. dag med barnegruppa, - ein fagarbeider/assistent har 7,5 time pr 
dag. 
Med eit minimum av grunnbemanning vil det vera utfordrande å få til tilstrekkeleg bemanning 
gjennom heile barnehagedagen. 
Rådmannen er kjent med at fleire kommunar har gjort vedtak om at bemanningsnormenen skal 
gjelde gjennom heile barnehagedagen.

I tillegg til ny bemanningsnorm er det nå vedteke ein skjerpa pedagognorm. Tidlegere var 
minimumskravet 9 og 18 barn pr. pedagog, men frå 1. august 2018 kom Forskrift om 
pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager § 1 at det skal vera minimum ein 
pedagogisk leiar pr.
 7 barn når barna er under 3 år
 14 barn når barna er over 3 år

Vurdering:
Ved å leggje ned ein barnehage får ein nytte ut personalressurseni eininga bedre. Ein 
vil få større barnegrupper, og vil difor få fleire barn pr. årsverk.
Personell frå barnehagen som blir lagt ned vil få arbeidsplassen sin i andre 
barnehagar. . 
Nokre årsverk vil ein klare å fase ut ved naturlege avgangar. Arbeidstakarar går av 
med pensjon og/eller søkjer andre jobbar. 
Stastus pr. i dag er at ca 1,5 – 2 årsverk vil bli overtallige, og ein må ha ein prosess der 
ein må sei opp tilsette. 
Mange tilsette i eininga har deltidsstillingar slik at nedbemanninga vil ramme inntil 3-4 
personar. 
Kommunestyret åpna opp for redusering av både pedagog og fagarbeiderstilling. 
Rådmannen har vurdert å ikkje redusere på pedagogstilling då det er eit lovkrav om 
antal pedagogar i barnehagen. 
Nissedal kommune har i rapporteringa pr. 15.12.19 avvik i pedagognormen i enkelte 
barnehagar. Dette kan ein løyse ved å flytte pedagogane i barnehagen som blir lagt 
ned til dei barnehagane som har fått avvik på pedagognorm.

Ein vil i prosessen fylgje vedteken nedbemanningsplan i kommunen. 

Konsekvensar:
Utan at rådmannen kjenner til nye søkjarar for barnehageåret 2020/21 vil bemanninga i 
dei ulike barnehagane liggje noko under nivået som vi har i dag for kommande 
barnehageår. 
Likevel vil barn pr. årsverk liggje under den normen Stortinget har bestemt. 
Då har rådmannen ikkje tatt høgde for at kommunestyret har vedteke å kutte eitt 
årsverk gjeldande frå 01.08.21 i økonomiplanen.
Konsekvensar ved ei lågare bemanning i barnehagane er at barnehagane vil ha færre 
vaksne til å fange opp og håndtere ulike behov som det einskilde barn kan ha. 
Kvaliteten på barnehagen er avhengig av at barnehagen har nok vaksne med 
kunnskap om  korleis dei møter barna i ulike situasjonar, - at dei kjenner til  
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konflikthåndtering, - at dei har kunnskap om kva begynnande mobbeadferd er, - og at 
dei ser behovet for ekstra omsorg, regulering og trøst. 
At barnet blir godt tatt vare på og inkludert i gruppa i barnehagen er avgjerande for at 
det blir ein bygd ein god grunnmur i starten av livet. 
Ved å bli sett og møtt på ulike behov utviklar barnet gode relasjonar. Dette er svært 
viktig for barnets psykiske helse.  
Då må barnehagen ha nok vaksne som ser dei, - har kunnskap, og kan hjelpe dei 
vidare.
Ved å sette inn ressurs tideleg i livet vil ein kunne førebyggje eventuelle utfordringar 
seinare i livet. (Tideleg innsats)
Ved å ha færre vaksne i barnehagane kan det begrense samarbeidet barnehagane har 
seg i mellom – då særleg med tanke på femåringane i kommunen. 
Fellesturar, konserttilbod og andre utflukter kan og bli utfordrande å gjennomføre.

Konklusjon:
Ved å leggje ned ein barnehage må eining for barnehage redusere bemanninga 2,5 årsverk:
+ 30% fagarbeiderstilling
+ 100% stilling fagarbeider/pedagog 1/8-20-kr 230.000
Bemanninga i dei ulike barnehagane vil liggje noko under nivået som i dag for 
kommande barnehageår. 
Likevel vil barn pr. årsverk ligge under den normen for bemanning som Stortinget har 
bestemt. 
Då har rådmannen ikkje tatt høgde for at kommunestyret har vedteke eit kutt på eitt 
årsverk gjeldande frå 01.08.21 i økonomiplanen.
Kva konsekvensar det vil ha å redusere med nok eit årsverk frå 01.08.21 vil vera 
avhengig av kor mange barn som søkjer i hovedopptaket for barnehageåret 21/22,

Rådmannen si tilråding:
I samband med nedlegging av ein barnehage må eining for barnehage redusere 
bemanninga med 2,5 årsverk. 
I tillegg redusere 1,3 årsverk fagarbeider.
Dette blir gjeldande frå 01.08.2020
Frå 01.08.21 må eininga redusere 100% fagarbeider.

Nissedal kommunestyret tek saka til vitande

Saksprotokoll i Arbeidsmiljøutvalet - 21.01.2020 
Det blei gjort greie for skrivefeil i konklusjon i saka. Reduksjon av 100% stilling gjeld 
fagarbeider, slik det går fram av tilråding, og ikkje fagarbeider/pedagog. 

Votering: samrøystes som tilråding. 

Uttale frå AMU
I samband med nedlegging av ein barnehage må eining for barnehage redusere 
bemanninga med 2,5 årsverk. 
I tillegg redusere 1,3 årsverk fagarbeider.
Dette blir gjeldande frå 01.08.2020
Frå 01.08.21 må eininga redusere 100% fagarbeider.

Nissedal kommunestyre tek saka til vitande
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Saksprotokoll i Formannskapet - 23.01.2020 
Omforeina endringsframlegg:
Stryke siste setning. Ynskjer berre å ha med forhold som gjeld 2020.

Tilleggsframlegg frå SP:
Formannskapet ber rådmannen om å kome attende i samband med 2. tertial med ei vurdering 
av budsjettvedtaket sin verknad på arbeidet med tidleg innsats i skule og barnehage.

Votering:

1. Samrøystes for tilleggsframlegget
2. Samrøystes for rådmannen si tilråding med omforeina endringsframlegg og 

tilleggsframlegget

Innstilling til kommunestyret
I samband med nedlegging av ein barnehage må eining for barnehage redusere 
bemanninga med 2,5 årsverk. 

I tillegg redusere 1,3 årsverk fagarbeider.

Dette blir gjeldande frå 01.08.2020

Nissedal kommunestyret tek saka til vitande

Formannskapet ber rådmannen om å kome attende i samband med 2. tertial med ei vurdering 
av budsjettvedtaket sin verknad på arbeidet med tidleg innsats i skule og barnehage.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

2020/38-1  

Reidun Carol 
Retterholt

08.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Arbeidsmiljøutvalet 4/20 21.01.2020

Formannskapet 4/20 23.01.2020

Kommunestyret 4/20 13.02.2020

Kutt i lærarstillingar hausten 2020 - oppfølging av budsjettvedtak

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
I budsjettsaka i desember 2019 blei det vedteke å redusere 100% lærarstilling i eining for skule 
frå august 2020. Det er foreslått å kutte 150% stilling på vaksenopplæring frå same tidspunkt. 
Sjølv om det kjem ei eiga utgreiing/sak om nedbemanning på integreringssida som har med 
seg reduksjonen på vaksenopplæringa (VO), må vi samtidig se desse i samanheng nå, slik at 
det blir ei total oversikt for skule. Dette fordi dei som i dag arbeidar på VO vil inngå i kabalen for 
skule.

Det var eit møte 07.01.20 om reduksjonen der følgjande personar deltok:
Kari-Anne Nordbø, HTV Utdanningsforbundet
Julia Thorgrimsen Volline, konstituert rektor/inspektør Tveit skule/Nissedal ungdomsskule
Reidun Carol Retterholt, konstituert einingsleiar skule/rektor Tveit skule/Nissedal 
ungdomsskule

Lovgrunnlaget

Forankring i eige planverk
Budsjett- og økonomiplan for Nissedal kommune

Vurdering:
Eining for skule må totalt redusere 2,5 årsverk lærar frå 01.08.20. I møte 07.01.20 har vi sett på 
korleis dette kan løysast best mogleg, utan for store inngripen i faste stillingar. Vi gjekk 
gjennom lønsarka som låg til grunn for budsjett 2020, og som såleis er ei oversikt over våre 
faste heimlar.

Det var raskt semje om at reduksjonen må skje på Tveit skule/Nissedal ungdomsskule.
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Hausten 2019 fekk vi 100% stilling for å styrke den særskilte norskopplæringa for flyktningane 
våre. Såkalla «SN-undervisning/SN-timar». Personen som fekk denne stillinga er mellombels 
tilsett, og har berre kontrakt ut inneverande skuleår. Tilbodet om styrka SN-undervisning må 
halde fram, men engasjementet med nåverande lærar blir avslutta, og andre lærarar på huset 
må ta seg av SN-timane. Å få andre til å ta seg av desse timane er ikkje det verste med dette. 
Det som er ille for skulen er at vedkommande som er tilsett i stillinga i dag har både 
kompetanse, kvalifikasjonar, talent og eignaheit som Nissedal ungdomsskule særleg har stort 
behov for. Vi hadde håpt å kunne tilby ho fast jobb frå august, nå ser det ut som om vi må la ho 
gå. Det er svært uheldig. 

Ein lærar leverte inn ei oppseiing på 50% stilling 1. januar. Dette går sjølvsagt inn i 
reknestykket, og det blir ikkje tilsett ein ny i hennar stad frå 01.08.20. 

Vi har fleire tilsette som er i alderen 64+, som vurderar å gå av med pensjon frå hausten. Dei er 
oppmoda forsiktig om å gje beskjed så fort dei har bestemt seg. Vi ser det som sannsynleg at vi 
kan rekne med 100% reduksjon her. Dersom det ikkje blir realitet, må vi altså nedbemanne 
100% stilling. Inspektør har sendt ut ønskjeliste for neste skuleår, med svarfrist 07.02.20. Når 
dette er på plass, vil vi vere sikrare på utfallet, sjølv om arbeidstakarane reelt sett kan vente til 
01.05.20 med å bestemme seg. 

150% av reduksjonen som er skissert over vil gjelde for vaksenopplæringa. Bakgrunn og 
konsekvensar/elevtal er utgreidd i annan sak, men er i tråd med tal på elevar der. Lærarane på 
VO som i dag innehar desse stillingane vil få tilbod om arbeid på Tveit skule/Nissedal 
ungdomsskule, eller inngå i ei eventuell nedbemanningssak.

100% vil gjelde for Tveit skule/Nissedal ungdomsskule. 
Dette vil for skulen bety mindre handlingsrom til tilpassa opplæring og deling av klasser. Vi har 
ofte delt klasser i t.d. matematikk og norsk mot mat og helse. Dette gir betre undervisning på 
skulekjøkkenet (unngå kaos med 20 stk som skal kokkelere samtidig) og ein stor gevinst i dei 
basisfaga som får eit par timar i veka med halv klasse og kan arbeide tettare og meir tilpassa 
med den einskilde elev. Vi har også satsa stort på tidleg innsats på småskulen, mellom anna 
med ekstra ressurs som rullerar frå jul i 1. klasse til jul i 2. klasse for å styrke tidleg 
leseopplæring. Slike lokale avtalar vil stå i fare for å forsvinne ved denne nedbemanninga. 
Timar som er vedtaksbaserte på sakkunnige vurderingar frå PPT må sjølvsagt halde fram, så 
det blir dei grepa vi har for den «gjengse elev», det lokale handlingsrommet, dette vil få 
konsekvensar for. Dette vil vi merke frå hausten 2020, og det vil bli særleg stramma inn ved 
vidare reduksjon av 100% stilling frå hausten 2021. 

Konklusjon:
På bakgrunn av vurderingane over konkluderer vi med følgjande måte å redusere 
lærarstillingar for hausten 2020: 

100% lærar tilsett mellombels for inneverande skuleår får ikkje forlenga arbeidsavtale frå 
01.08.20, noko som betyr at vi mister ein svært dyktig medarbeidar med etterlengta 
kompetanse.

50% lærar som nå har sagt opp blir ikkje erstatta frå 01.08.20. 

100% lærar blir redusert, forhåpentleg som følgje av pensjonering. Nedbemanning må skje 
dersom ingen går av. Dette håper vi å ha oversikt over medio februar. 

Reduksjonen på 150% på VO er i tråd med tal på elevar.

Reduksjonen på 100% på Tveit skule/Nissedal ungdomsskule vil minske det lokale 
handlingsrommet på tilpassa opplæring og tidleg innsats. 
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Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre tar til vitande korleis rådmannen vil gjennomføre reduksjonen av 
lærarårsverk i skule, og konsekvensane som er skisserte

Saksprotokoll i Arbeidsmiljøutvalet - 21.01.2020 
Votering: samrøystes som tilråding. 

Uttale frå AMU
Nissedal kommunestyre tar til vitande korleis rådmannen vil gjennomføre reduksjonen av 
lærarårsverk i skule, og konsekvensane som er skisserte

Saksprotokoll i Formannskapet - 23.01.2020 
Tilleggsframlegg frå SP:
Kommunestyret ber rådmannen om å kome attende i samband med 2. tertial med ei vurdering 
av budsjettvedtaket sin verknad på arbeidet med tidleg innsats i skule og barnehage.

Votering:
1. samrøystes for tilleggsframlegget
2. Samrøystes for rådmannen si tilråding med tilleggsframlegget

Innstilling til kommunestyret
Nissedal kommunestyre tar til vitande korleis rådmannen vil gjennomføre reduksjonen av 
lærarårsverk i skule, og konsekvensane som er skisserte

Kommunestyret ber rådmannen om å kome attende i samband med 2. tertial med ei vurdering 
av budsjettvedtaket sin verknad på arbeidet med tidleg innsats i skule og barnehage.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

400

2020/69-1  

Tove Solli Homme

15.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 5/20 23.01.2020

Arbeidsmiljøutvalet 5/20 21.01.2020

Kommunestyret 5/20 13.02.2020

Nedbemanning 2020 - Eining for helse- og habilitering

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
Budsjettvedtaket for 2020 la til grunn reduksjon på 20%-stilling ved Kåsa(turnusgjennomgang), 
innsparing på kr 125.000, vakanse på legekontoret på 33% -stilling (innsparing kr 360.000) og 
kutt av minst 30% stilling (innsparing kr 200.000 heilår) utan at dette var nærare spesifisert. 
Dette var lagt inn med halvårsvirkning, med verknad i 2020-budsjettet med kr 100.000. Denne 
saka konkretiserer tiltak og konsekvensar av siste punkt. 

Lovgrunnlaget

Forankring i eige planverk
Budsjett, økonomiplan, handlingsprogram 2020-2023. 

Vurdering:
Etter ein gjennomgang med avdelingsleiarane i eininga er dette fylgjande 
innsparingsforslag for reduksjon av 30%-stilling:

Redusere Fredagsgruppa til annankvar fredag. Det er 10% reduksjon i stilling og vil gje 
ei innsparing på kr 55.000,- 

Fredagsguppa er eit lågterskeltilbod som har hatt stor nytteverdi for både enkelte 
brukarar og tenesta. Det har den siste tida vore færre brukarar som har nytta seg av 
dette tilbodet. Eininga meiner det framleis vil vere eit godt tilbod for denne 
brukargruppa til nytte seg av dette tilbodet, i eit redusert omfang.
Personellet kan ein omdisponere til andre oppgåver i eininga. 

23



Gjennomgang av tenestetilbodet knytt til enkeltvedtak i tenesta for funksjonshemma. 
Eininga må redusere tenesta med ei 25% stilling og vil gje ei innsparing på kr 145.000,-
Eininga vil arbeide for å endre på organisering av tilbodet til enkelte brukarar (ikkje 
ressurskrevjande brukarar). Ein vil då måtte endre turnusplanar for å imøtekome 
innsparingskravet. Dette vil føre til ei lågare bemanning kring enkelte brukarar, men 
eininga vil sikre at vedtaka vert fylgt opp.

Det er på noverande tidspunkt ikkje mogleg å vite om personar må redusere stillingane 
sine ved ei slik innsparing, eller om det kan løysast ved naturlege avgangar. 

Konklusjon:
Innsparingstiltak i budsjett 2020 på kr 200.000 (30%-stilling) vert gjennomført ved:

- Redusere fredagsgruppa til annankvar fredag (10%-stilling,  kr 55.000)
- Redusere tilbodet til enkeltbrukarar Kåsa (25%-stilling, kr 145.000)  

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre tar til vitande korleis rådmannen vil gjennomføre reduksjonen av 
stillingsressursar/-heimlar i eining for helse- og habilitering og konsekvensane som er skisserte.  

Saksprotokoll i Formannskapet - 23.01.2020 
Votering: samrøystes for rådmannen si tilråding

Innstilling til kommunestyret
Nissedal kommunestyre tar til vitande korleis rådmannen vil gjennomføre reduksjonen av 
stillingsressursar/-heimlar i eining for helse- og habilitering og konsekvensane som er skisserte.  

Saksprotokoll i Arbeidsmiljøutvalet - 21.01.2020 
Votering: samrøystes som tilråding. 

Uttale frå AMU
Nissedal kommunestyre tar til vitande korleis rådmannen vil gjennomføre reduksjonen av 
stillingsressursar/-heimlar i eining for helse- og habilitering og konsekvensane som er skisserte.  
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

614

2019/604-12  

Pål Øyvind Brattekleiv

15.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 6/20 23.01.2020

Eldrerådet 1/20 06.02.2020

Kommunestyret 6/20 13.02.2020

Bygging av omsorgsbustader 2020

Vedlegg:
1 A10-31 Prinsippsnitt
2 A10-13 Plan Felles
3 A10-12 Plan Leilighet
4 A10-11 Plan 1. Etasje
5 A10-01 Situasjonsplan
6 A10-6 Fasade

Fakta i saka:
I budsjettet for 2017 blei det satt av kr. 8 mill. inkl. mva. til bygging av 4 
omsorgsbustader ved omsorgssenteret. Prosjektet blei lagt til prosjektering- og 
byggenemnda. Gjennom 2017 blei særlig lokalisering drøfta, utan at dette blei landa. 
Mot slutten av 2017 blei det og frå fagleg hald stillt spørsmål om innhald og utforming 
av bustadene var heilt gjennomtenkt. Dette gjorde til at prosjektet blei «pausa» og i 1. 
tertial 2018 blei løyvinga trekt inn.

Frå planen i 2017 var bustadene tenkt plassert på venstre side av innkjørsel til 
hovudbygget NOS., ved foten av skråning mot Kåsa bu- og avlasting. Plasseringa 
medfører at eksisterande parkeringsplass må reetableres der man først hadde tenkt å 
plassere nye bustader. 

Rådmannen saman med arkitekt, representant frå eldrerådet, einingane for omsorg, 
helse, og teknisk utarbeida eit forslag til fire eller fem nye omsorgsbustader med 
fellesrom og parkeringsplass. Bustadene er fortsatt plassert i tilknyting til NOS. som i 
2017.

Prosjekterings- og byggenemnda var på synfaring før møtet 24.10.19.
Prosjekterings- og byggenemnda kom samrøystes fram til einigheit om at det skal vere 
kjøkkenvinduer av vanleg storleik og at det sprengast ut meir masse for å få større 
avstand til fjell/knaus. Rådmannen la fram kostnadsramme for samla prosjekt kr. 18,4 
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mill. inkl. mva. ved bygging av fem bustader. Prosjekterings- og byggenemnda gjekk 
samrøystes for å tilrå denne ramma med påslag for estimerte utgifter til anna type 
kjøkkenvinduer og større anslag for sprengingsarbeid.

Vurdering:
Bustadene er plassert på den mest optimale plassen for at bebuarane skal trivast og få 
den oppfølginga dei treng. Omsorgsbustadene er plassert i tilknyting til eksisterande 
omsorgsbustader, i rekke med alle rom på ei flate. Kvar bustad har bruksareal 62,2 m2. 
Det er teikna eit fellesrom etter krav for støtte frå husbanken, gangveg mellom Kåsa og 
omsorgssenteret og ny parkeringsplass for 18 bilar med belysning og strømutak for 
elbil. Knausen mellom Kåsa og omsorgssenteret reduserast med ca. 5000 m3. 
Steinmassane nyttast til ny parkeringsplass og mogeleg i samband med andre 
investeringstiltak.

Bustadene er utforma etter kommunalteknisk foreining sin mal for kravspesifikasjon til 
kommunale bustader. Kravspesifikasjonen er utarbeida av Husbanken, representantar 
frå fleire kommunar, bustadprodusentane, dei Elektriske Installasjonsfirmaers 
Landsforeining (NELFO), Norsk kommunalteknisk foreining (NKF), Direktoratet for 
forvaltning og ikt (DIFI) og Tek 17.

Parkområdet skal være bilfritt, men kjørbart med bil og med traktor for brøyting om 
vinteren. Parkområdet skal opparbeidas med asfalt, belegningsstein, natursteinsmur 
mot knausen, vedlikehaldsfrie benkar, tilrettelegging for juletre og etablering av 
gangveg mellom Kåsa og omsorgssenteret. Uteområdet er tenkt mest mulig 
vedlikehaldsfritt.

Rådmannen har hatt møtet med Husbanken for rådføring og for å sikre at planane er i 
tråd med gjeldande krav for støtte. Endringar etter dialog med husbanken vert lagt inn i 
nye tenkingar, kostnadsskisser og detaljer i prosjektet. Endringane etter møtet med 
Husbanken var å utvide soverommet for å innfri krav om universell utforming og bygge 
tak over svalegang mellom bustader og fellesrommet. 

Den nye kostnadsskissa med endringar etter møte med prosjekterings- og 
byggenemnda og husbanken er kr. 19, 85 mill. inkl. mva. 

Heimesjukepleia mister carporten sin ved bygging av fellesrom for omsorgsbustader. 
Det ses på som heilt nødvendig å bygge ny carport med plass til fire bilar, dette er ikkje 
med i kostnadsskissa. Bygging av ny carport har ein kostnad på kr. 350 000 inkl. mva. 

Forslag til innsparing kan være å redusere sprenging med 2500 m3 som tilsvarer kr. 
937 500 inkl. mva. Ved å spare inn på sprenging vil Knausen mellom Kåsa og 
omsorgssenteret komme tettare innpå omsorgsbustadene. 

Husbanken og kommunen har blitt omforent om prosjektet, tilgang er opna for
søknad til Husbanken. Søknad sendes Husbanken etter at kommunestyret har fatet eit 
vedtak. 

Husbanken støttar anleggskostnadar inntil kr.16,58 mill.inkl.mva. med 45 prosent ved 
bygging av fem omsorgsbustader. I tillegg kan det gis inntil 55 prosent utmåling av 
tilskot der det etablerast eigene lokalar for dagaktivitetstilbod i tilknyting til allereie 
eksisterande omsorgsbustader. 
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Økonomi:
Ei ramme på kr 20.290.000 på prosjektet : 

- gir mva-refusjon på kr 4.060.000.
- tilskot frå Husbanken til bygging av 5 omsorgsbustader på kr 7.462.000
- tilskot til frå Husbanken til fellesareal/aktivitetstilbod på kr 1.503.000

Prosjektet, jf. framlegg frå prosjekterings- og byggenemnda, med frådrag for 
refusjon/tilskot gir behov for eit låneopptak på kr 7.265.000.

Med 30 årsnedbetalingstid gir dette årlege avdrag på kr 242.000.
Med eit serielån, som er det kommunen normalt tek opp, utgjer renter med dagens 
rentenivå (2,5%) kr 182.000 i år 1. I år 15 vil renter då utgjere kr 91.000. 
Ved å legge annuitetslån til grunn gir dette eit meir oversiktleg bilete. Nedbetaling av eit  
annuitetslån på 30 år vil gje renter/avdrag på kr 354.000 i året.  

Kommunale avgifter på 5 omsorgsbustader utgjer kr 65.000. I tillegg kjem andre FDV-
utgifter, slik at denne posten samla setjast til kr 100.000 i året. Denne posten må nok 
auke noko etterkvart som åra går. Men dei første åra vil det vere lite behov for 
vedlikehald. 

For å få «balanse» i prosjektet (med grunnlag i dagens rentenivå) må leigeinntekter for 
5 omsorgsbustader utgjere kr 454.000 i året. Dette vil seie månadleg leige på kr 7.570. 
Då ein må taka høgde for at det kan bli korte periodar ledig ved skifte av leigetakar, så 
bør leigast setjast noko høgare. Dagens omsorgsbustader (ved NOS og Kåsa) har i 
dag husleige frå 
kr 5.730 til kr 7.310.  

I eit 30-års perspektiv er det kanskje optimistisk å legge til grunn at dagens rentenivå 
på 2,5% ville vere snittrenta. Om ein legg til grunn 5% i snitt, ville det gje årlege utgifter 
til renter/avdrag på kr 481.000. Ved å ta omsyn til FDV-utgifter, ville dette seie at 
månadlege leigeutgifter ville måtte bli på omlag kr 9.700. 

Rådmannen si tilråding:
Ramme for investeringsprosjekt bygging av omsorgsbustader blir endra frå kr. 
8.750.000 til kr 20.290.000. Endring av prosjektramme vert innarbeidd i samband med 
1. tertial. Leige for nye omsorgsbustader vert fastsett i samband med budsjett 2021. 

Saksprotokoll i Formannskapet - 23.01.2020 
Votering: samrøystes for rådmannen si tilråding
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Innstilling til kommunestyret
Ramme for investeringsprosjekt bygging av omsorgsbustader blir endra frå kr. 
8.750.000 til kr 20.290.000. Endring av prosjektramme vert innarbeidd i samband med 
1. tertial. Leige for nye omsorgsbustader vert fastsett i samband med budsjett 2021. 

Saksprotokoll i Eldrerådet - 06.02.2020 
Einingsleiar omsorg Arne Hansen Espebu og Avd.leiar Pål Øyvind Brattekleiv orienterte om 
saka. Omforeint framlegg til uttale frå rådet: Eldrerådet stiller seg positive til tilrådinga slik den 
ligg føre. 

Omforeint framlegg til uttale samrøystes vedteke.  

Uttale
Eldrerådet stiller seg positive til tilrådinga slik den ligg føre. 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

223

2019/155-8  

Hildegunn Rønningen

27.12.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 8/20 23.01.2020

Kommunestyret 7/20 13.02.2020

Handlingsplan for kommunalt næringsfond - KMD - Nissedal kommune 2020

Vedlegg:
1 Fondsrekneskap – KMD 2019

Fakta i saka:
Nissedal kommune har kvart år sidan 2011 fått overført midlar frå Telemark fylkeskommune til 
kommunalt næringsfond. Midlane kjem frå Kommunal- og moderniseringsdepartementet 
(KMD), regionale midlar, og blir vidareført frå fylkeskommunen til kommunen. Det er usikkert 
om ordninga blir vidareført for 2020 og kor stor ramma ev. vil bli.

Det vert vidare i saka tatt utgangspunkt i at storleik på fondet for Nissedal kommune vil bli om 
lag som i 2019; kr 76.000.

Kravet for å få tildelt midlane er som følgjer:
Rapportering av oppnådde resultat for 2019 og planar for 2020 må vere godkjende politisk i 
kommunane. Årsrapport for 2019 skal følgje plandokument for 2020 og leggast inn i RF13.50 
www.regionalforvalting.no. Frist for innsending av resultatrapport 2019 og planar for 2020 er 
1.februar. Nissedal kommune får ikkje søknadar om via www.regionforvaltning då desse kjem 
direkte til kommunen. Rapporteringa vert dermed gjort ved at saksframlegget frå rådmannen 
vert sendt fylkeskommunen før fristen 1. februar, medan partsbrev vert sendt når saka er 
politisk handsama. Dette er avklara med fylkeskommunen ved Cato Rasmussen.

Telemark fylkeskommune behandlar rapportar og planar i eiga sak i hovudutval våren 2020.

Vurdering:
Nissedal kommune v/ Kommunestyret har kvart år utarbeidd handlingsplan med utgangspunkt i
i dei retningslinjer Telemark fylkeskommune har lagt for kommunale næringsfond. 

Hovudføremålet er å legge til rette for kompetanseheving, omstilling, nyetablering, 
innovasjon og nyskaping i kommunane. I tillegg har regjeringa lagt føringar som legg til 
grunn at fylkeskommunen prioriterer bedriftsretta tiltak med føremål å utvikle 
arbeidsplassar og verdiskaping i fylket. 
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Innsatsen skal særleg spissast mot entreprenørskap og innovasjon – og tiltak retta mot 
næringsretta kompetanse, næringsretta infrastruktur og nærings- og innovasjonsmiljø.
Nissedal kommune vil også legge vekt på at løyvingane frå dette fondet er forankra i 
eksisterande kommunale planar; Kommuneplan, Strategisk næringsplan og 
Handlingsprogram med økonomiplan og budsjett.

Rapport for løyvingar i 2019:

Budsjettet tok utgangspunkt i ei løyving på kr. 191.000, medan reell løyving vart på kr. 76.000,-.  
Samtidig var det ei disponibel fondsbehaldning pr. 01.01.219 på kr. 13.000,-. 
Løyvinga vart då mykje mindre enn ein tok som utgangspunkt i handlingsplanen og ein såg seg 
nødt til å gjere endringar.

Handlingsplan/Satsingsområde 2019 – budsjett:

 Vidareføre satsinga på merkevarebygging og styrking av dialog mot hytteeigarar kr 
50.000

 Støtte til enkeltsøknader til tiltak og næringsverksemder 132.000
 5% av årleg ramme til administrasjon kr 9.000

Budsjettet er sett opp med atterhald om at overføringa blir som tidlegare kr 191.000.
Det blir oppretta eit eige budsjettområde, ansvar 1414 som tidlegare.

Punkt nr. 1 i handlingsplanen - Vidareføre satsinga på merkevarebygging og styrking av dialog 
mot hytteeigarar kr 50.000, vart tatt ut, og heile summen på kr. 76.000 vart satt av til støtte til 
enkeltsøknadar til tiltak og næringsverksemder.

Løyvingane som er gjort i samsvar med vedtatt handlingsplan 2019:
 Deltaking på hyttemesse i Sandefjord i samarbeid med næringslaget og 

næringsdrivande -  kr 50.000
 Etableringstilskot til Jermansen Media – kr. 25.000,-.

Ved inngangen til 2020 står det igjen kr. 13.000,- på fond.

Handlingsplan for 2020 – Nissedal kommune

Handlingsplanen skal ta omsyn til dei sentrale føringane for bruk av Kommunale næringsfond.
Samtidig er det viktig å legge til grunn måla i "Strategisk næringsplan for Nissedal kommune". 
Hovudmålet for næring er: " Styrke og vidareutvikle lokalt næringsliv for å vere attraktiv for 
busetjing og reiseliv. Nissedal kommune skal framleis vere ein Ja-kommune, der ulike 
regelverk skal nyttast for å sjå moglegheiter – ikkje hindringar." Hovudmål og delmål frå 
strategisk næringsplan er vidareført i kommuneplanens samfunnsdel, handlingsprogram og 
økonomiplan og budsjett. 

Erfaringar frå 2019:

Nissedal kommune har i tillegg til KMD-fondet eit eige fond - "Nissedal kommunale 
næringsfond". Rammene for begge desse fonda har stadig minka. Det kommunale 
næringsfondet varierer med kraftprisar og rentenivå, medan løyvinga frå fylket dessverre stadig 
minkar . Ein ser stor nytte av å kunne kombinere midlar frå dei to fonda for å kunne bidra til 
viktige satsingar innan næringsutvikling.

Handlingsplan/Satsingsområde 2020 – budsjett:

 Støtte til enkeltsøknader til tiltak og næringsverksemder 76.000
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Budsjettet er sett opp med atterhald om at overføringa blir som tidlegare kr 76.000.
Det blir oppretta eit eige budsjettområde, ansvar 1414 som tidlegare.

Rådmannen si tilråding:
Kommunestyret godkjenner rapport for løyvingar av kommunalt næringsfond, KMD-midlar
for 2019 og Handlingsplan/budsjett for bruk av midla i 2020. Dette under føresetnad av at 
Nissedal kommune får overført kr 76.000 frå Telemark fylkeskommune slik det er skissert i 
saksframstillinga.

Formannskapet får fullmakt til å løyve midlar frå fondet.

Saksprotokoll i Formannskapet - 23.01.2020 
Votering: samrøystes for rådmannen si tilråding.

Vedtak
Kommunestyret godkjenner rapport for løyvingar av kommunalt næringsfond, KMD-midlar
for 2019 og Handlingsplan/budsjett for bruk av midla i 2020. Dette under føresetnad av at 
Nissedal kommune får overført kr 76.000 frå Telemark fylkeskommune slik det er skissert i 
saksframstillinga.

Formannskapet får fullmakt til å løyve midlar frå fondet.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

2020/171-1  

Anne Margrete 
Espelid

05.02.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 8/20 13.02.2020

Etablere Nissedal ungdomsråd

Fakta i saka:
Ungdomsrådet skal vere ungdommens talerør overfor politikarar og dei som tek avgjersler, og 
skal ha ei rådgjevande rolle for kommunen og fylkeskommunen. 
Rådet skal representere ungdoms interesser i kommunen eller fylket og har rett til å uttale seg i 
alle saker som gjeld ungdom. Ungdomsrådet kan også ta opp eigne saker.
Medlemmene i rådet blir valgt for inntil to år om gangen. Dette kjem frem av kommunelova:

§ 5-12.Eldreråd, råd for personer med funksjonsnedsettelse og ungdomsråd eller annet 
medvirkningsorgan for ungdom
Kommunestyret og fylkestinget skal selv velge et eldreråd, et råd for personer med 
funksjonsnedsettelse og et ungdomsråd eller annet medvirkningsorgan for ungdom.
Flertallet av medlemmene i eldrerådet skal på valgtidspunktet ha fylt 60 år.
Ungdomsrådet eller annet medvirkningsorgan for ungdom skal ha en valgperiode på inntil to år. 
Medlemmene i ungdomsrådet eller annet medvirkningsorgan for ungdom skal på 
valgtidspunktet ikke ha fylt 19 år.
Rådene eller annet medvirkningsorgan for ungdom er rådgivende organer for kommunen eller 
fylkeskommunen og har rett til å uttale seg i saker som gjelder henholdsvis eldre, personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdom.
Departementet gir forskrift om oppgaver, organisering og saksbehandling for rådene eller annet 
medvirkningsorgan for ungdom.

Det er lagt inn i handlingsprogrammet for kultur 2020 at det skal etablerast ungdomsråd.

Vurdering:
Funksjonen til ungdomsrådet:

 Ungdomsrådet skal gje råd til kommunen eller fylkeskommunen slik at kommunestyret 
eller fylkestinget har eit betre grunnlag for å avgjerde saker, ifølge kommuneloven.

 Rådet har rett til å kome med sitt syn på ei sak, det er ikkje en plikt. Det er opp til rådet 
å vurdere om dei skal gje ei uttale. Rådet kan slik sett avgjere kva saker dei vel  å kome 
med innspill til. 

 Uttale seg på vegne av ungdom
Ungdomsrådsmedlemmene er folkevalgte, det vil sei at dei er valgt for å representere ungdom i 
sin kommune eller sitt fylke. Ungdomsrådet skal representere og uttaler seg vegne av alle 
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ungdommar.  Ungdomsrådet bør derfor sørge for å ha god kontakt med ulike grupper av 
ungdom, og skape møteplasser der ungdomsrådet kan få innspel frå ungdommen dei 
representerer.

Kva kan rådet bestemme?
Ungdomsrådet skal gje råd til kommunen eller fylkeskommunen. 
Ungdomsrådet har rett til å uttale seg i alle saker som gjeld ungdom i kommunen eller fylket. 
Det kan vere mange ulike saker, for eksempel

 kultur- og fritidstilbud
 skulesaker
 helsetilbod
 samferdsel og kollektivtilbod
 miljøsaker
 kommunens årsbudsjett og økonomiplan
 arealplanlegging
 kommuneplaner

Om kommunen eller fylkeskommunen er i tvil om ei sak bør takas opp i ungdomsrådet, bør dei 
spørje ungdomsrådet om de ynskjer å uttale seg i saken.
Kommunestyret og fylkestinget skal sikre at ungdomsrådet vert høyrd så tidleg i prosessen at 
dei har høve til å påverke avgjerder som skal takas. Uttale frå rådet skal følgje saksdokumenta  
til det kommunale og fylkeskommunale organet som avgjer saka endeleg.
Kommunane har, ifølge plan- og bygningsloven, eit særlig ansvar for å sikre aktiv medvirkning i 
planlegging frå grupper som krev spesiell tilrettelegging, f.eks. barn og unge. 

Aktiviteter og arbeidsoppgåver
Ungdomsrådet skal sette seg inn i saker som angår ungdom i kommunen eller fylket og 
behandle sakene i møta sine. I tillegg til dette kan medlemmene av ungdomsrådet for 
eksempel 

 bli invitert til å halde innlegg eller taler i ulike samanhenger
 arrangere samlingar for ungdom i kommunen/fylket
 prøve å påverke politikerne ved å fremje sitt syn i media eller andre stader

Kvifor ungdomsråd?
 Barnekonvensjonens artikkel 12 seier: «Barnet har rett til å si sin mening i alt som 

vedrører det og barnets meninger skal tillegges vekt". Ungdomsråd er ein måte å gje 
ungdom høve til å sei si meining om saker som skal avgjøres av kommunestyret eller 
fylkestinget.

 Inkludering i demokratiet: Å få lov til å sei si mening, og bli tatt på alvor, er viktig for alle. 
At ungdom får vere med å påverke og vere med å påvirke samfunnet kan bidra til å 
skape tillit til samfunnets institusjonar og bygge opp under ein demokratisk forståing.

 Betre tenester for ungdom: For at kommunen og fylkeskommunen skal utvikle gode 
tenester og tilbod, er det viktig å lytte til ungdom. At ungdom deltar og seier sin mening, 
bidrar til at kommunen og fylkeskommunen får kunnskap om ungdoms behov og 
ønsker. Dermed kan kommunen komme fram til betre og meir treffsikre tenester for 
gruppa.

Mandat for koordinator av ungdomsrådet
 Ansvarleg for oppfølging og rettleiing av ungdomsrådet.
 Ansvarleg for dagleg drift av ungdomsrådet.
 Vere bindeledd mellom administrasjon, politikarar og ungdomsrådet.
 Rapportere til kommunestyret/fylkestinget.
 Utvikle, omsette og iverksette prosjekt og tiltak slik dei er politisk vedteke av 

ungdomsrådet.
 Koordinator for ungdomsråd ligg i eining for kultur.
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Forslag til reglement for Nissedal ungdomsråd:

Reglement
Nissedal ungdomsråd
Val og samansetting av rådet:

 Det er kommunestyret som vel medlemmer av rådet ut i frå liste med ungdom som 
ynskjer å vere med.

 Det skal vere 10 medlemmer og 2 varamedlemmer i Nissedal ungdomsråd.
 Kvart medlem vert vald for 2 år av gongen. Om ein går i 10. klasse og vert vald for 

fyrste gong, vert valperioden 1 år om medlemmet ikkje har høve til å kome heim for å 
delta på møter.

 Alderssamansetting på medlemmene skal vere frå ungdomsskule til 19 år. Ein kan ikkje 
stille til valg om ein er 19 år på valtidspunktet.

 Det skal vere krav om kjønnsbalanse, begge kjønn skal vere representert med minimum 
40%.

Rutiner for involvering
 Kommunestyret skal etablere rutinar som sikrar at råda mottar sakene på eit så tidleg 

tidspunkt i sakshandsaminga, at uttale frå råda har høve til å påverke utfallet av saken. 
Uttale skal følge saksdokumenta til det kommunale som gjer avgjer i saka.

Mynde
 Ungdomsrådet har møte- og talerett i folkevalgte organ
 Ungdomsrådet kan få delegert mynde til å løyve midlar

Økonomi og administrasjon
 Ungdomsrådet skal ha eit eige budsjett til møteutgifter og anna. Dette skal ligge i eining 

for kultur
 Eining for kultur skal stille med sekretærhjelp/koordinator for ungdomsrådet.

Økonomiske rammer:
Det ligg kr. 10.000,- til møteaktivitet og andre utgifter i budsjett for 2020. 

Konklusjon:

Nissedal ungdomsråd vert etablert med reglement og arbeidsoppgåver som det kjem 
fram av saka.
Kommunestyret vel medlemmene til Nissedal ungdomsråd etter liste på levert på 
kommunestyremøtet.

Nissedal ungdomsråd konstituerer seg i første rådsmøte. Rådet vel sjølv leiar og 
nestleiar blant rådets medlemmer, og fordeler andre aktuelle roller..

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre etablerer Nissedal ungdomsråd med reglement og arbeidsoppgåver 
som det kjem fram av saka.
Kommunestyret vel medlemmene til Nissedal ungdomsråd etter liste på levert på 
kommunestyremøtet.

Nissedal ungdomsråd konstituerer seg i første rådsmøte. Rådet vel sjølv leiar og nestleiar blant 
rådets medlemmer, og fordeler andre aktuelle roller..
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

033

2020/44-3  

Jarle Bruun Olsen

10.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Råd for funksjonshemma 2/20 06.02.2020

Kommunestyret 9/20 13.02.2020

Konstituering av råd for funksjonshemma - 2019-2023

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
Kommunestyret vedtok i sak 72/19 at dagens organisering av råd for funksjonshemma og 
eldrerådet vert vidareført. Det vil seie at det framleis er eit eige råd for funksjonshemma og eit 
eige eldreråd. 

I kommunestyresak 76/19 blei Paul Willy Setane valt som kommunestyret sin representant i råd 
for funksjonshemma.  

Lovgrunnlaget
§ 3 i forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personar med 
funksjonsnedsettelse og ungdom, står at kommunestyret bestemmer kven som skal sitte i råda 
og kor mange medlemer/varamedlemer råda skal ha. Råda vel sjølv leiar og nestleiar.  

Det står og i §3 at organisasjonar som representerer eldre, personar med funksjonsnedsettelse 
og ungdom har rett til å fremme forslag om medlemer til det rådet som representerer deira 
interesser. 

Vurdering:
Loven gir at det er kommunestyret som avgjer kor mange medlemer rådet skal ha og kven som 
skal sitje i råd for funksjonshemma. Ved avslutning av førre periode var det avtroppande råd 
som tilrådde for kommunestyret kven som skulle sitje i rådet for komande periode. Dette er ein 
«tradisjon» som er naturleg å vidareføre. 

Det har kome to innspel frå organisasjonar på medlemer til rådet. Dette er:
 Gunn Jonskås (Foreslått av FFO Vestfold og Telemark)
 Kåre Rønningen (Foreslått av SAFO TVB)

Konklusjon:
Tilråding i høve til kandidater til medlem av Rådet for funksjonshemma vert lagt fram i møte i 
Råd for funksjonshemma. Etter vedtak i kommunestyret i høve til medlemer i Råd for 
funksjonshemma for perioden 2019-2023, vil det bli kalla inn til konstituerande møte i rådet.  
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Konklusjon:
Tilråding i høve til namn på kandidatar vert utarbeidd i møte for råd for funksjonshemma. 
Etter vedtak i kommunestyret i høve til medlemer i råd for funksjonshemma for perioden 2019-
2023, vil det bli kalla inn til konstituerande møte i rådet.  

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre vedtek at medlemer i Råd for funksjonshemma for perioden 
2019-2023, i tillegg til Paul Willy Setane er: ....................,  ....................., ..............,  

Saksprotokoll i Råd for funksjonshemma - 06.02.2020 
Omforeint framlegg til medlemer i råd for funksjonshemma for perioden 2019-2023, i tillegg 
til Paul Willy Setane er: Inez Borgen, Runa Vee Tveit, Terese Eilefstjønn, Gunn 
Jonskås. Varamedlem: Anne Karin Grimstveit.  

Omforeint framlegg samrøystes vedteke.  
 

Tilråding frå råd for funkjsjonshemma
Nissedal kommunestyre vedtek at medlemer i Råd for funksjonshemma for perioden 
2019-2023, i tillegg til Paul Willy Setane er: Inez Borgen, Runa Vee Tveit, Terese 
Eilefstjønn, Gunn Jonskås. Varamedlem: Anne Karin Grimstveit.  
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

033

2019/1501-3  

Jarle Bruun Olsen

05.02.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 10/20 13.02.2020

Konstituering av eldreråd for perioden 2019-2023

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
Kommunestyret vedtok i sak 72/19 at dagens organisering av råd for funksjonshemma og 
eldrerådet vert vidareført. Det vil seie at det framleis er eit eige råd for funksjonshemma og eit 
eige eldreråd. 

Dei har dei siste kommunestyreperiodane vore «tradisjon» at pensjonistlaget fremmer forslag 
om 3 medlemer til eldrerådet og at 2 medlemer vert valt av kommunestyret. I kommunestyresak 
76/19 blei Camilla Lien Tveit og Synnøve Pettersbakken valt som medlemer i Nissedal 
eldreråd.    

Lovgrunnlaget
§ 3 i forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personar med 
funksjonsnedsettelse og ungdom, står at kommunestyret bestemmer kven som skal sitte i råda 
og kor mange medlemer/varamedlemer råda skal ha. Råda vel sjølv leiar og nestleiar.  

Det står og i §3 at organisasjonar som representerer eldre, personar med funksjonsnedsettelse 
og ungdom har rett til å fremme forslag om medlemer til det rådet som representerer deira 
interesser. 

Nissedal pensjonistlag v/leiar Olav Jakob Tveit har i mail av 26.01.20 oversendt pensjonistlaget 
sitt framlegg til medlemmer i Nissedal eldreråd:
Inger Lise Bakke, Arne Skåli og Johanne Vejrup.
1. Vara: Lars Arvid Bjørgulfson. 2. Vara Anne Berge

Vurdering:
Loven gir at det er kommunestyret som avgjer kor mange medlemer rådet skal ha og kven som 
skal sitje i råd for funksjonshemma. Samstundes gir lova og rett til organisasjonar som 
representerer eldre, som t.d. pensjonistlaget, å fremme forslag til kandidatar. Det vert ikkje 
vurdert at det er noko slag grunn til å endre den «tradisjon» som har vore med at 
pensjonistlaget sitt framlegg til kandidatar til medlemer i eldrerådet har blitt fulgt opp i vedtaket 
til kommunestyret. Det vert og vurdert at 5 medlemer er fornuftig å vidareføre. 
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Konklusjon:
Det vert tilrådd å vidareføre «tradisjonen» med at pensjonistlaget oppnemner 3 medlemer. 
Dette saman med tidlegare vedtak gjort i k-sak 76/19 gir grunnlag for tilråding om 
samansetning av Nissedal eldreråd for perioden 2019-2023. 

Etter vedtak i kommunestyret i høve til medlemer i eldrerådet for perioden 2019-2023, vil det bli 
kalla inn til konstituerande møte i rådet.  

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre vedtek at medlemer i Nissedal eldreråd for perioden 2019-2023, i 
tillegg til Camilla Lien Tveit og Synnøve Pettersbakken er: Inger Lise Bakke, Arne Skåli og 
Johanne Vejrup, Vararepresentanter: Lars Arvid Bjørgulfson, Ruth Gilje og Anne Berge. 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

2020/45-1  

Jan Arvid Setane

10.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 11/20 13.02.2020

Politisk styringsgruppe - ny felles avløpsløysing for Gautefallheia

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
Hausten 2019 vart det gjennomført eit møte mellom den politiske leiinga i Nissedal og 
Drangedal kommune. Bakgrunnen var den felles utfordringa kommunane har med kapasitet på 
dagens felles avløpsreinseanlegg. Begge kommunar satsar stort på vidare utbygging av 
hyttefelt, og dagens løysing har ikkje kapasitet til å dekke det framtidige behovet. 

Konklusjonen i møtet var at ein bør etablere ei politisk styringsgruppe for dette arbeidet, og at 
ein skulle kome tilbake til dette etter kommunevalet.

Rådmannen i Drangedal vil legge fram tilsvarande sak og med same tilråding for Drangedal 
kommunestyre.

Vurdering:

Etablering av eit felles vass- og avløpsanlegg på Gautefallheia vart formelt påbyrja i 2011. 
Dette vart organisert gjennom ei sameigeavtale/interkommunalt samarbeid som fekk namnet 
Gautefallheia VA. Samarbeidet vart leia av ei styringsgruppe med 3 politikarar frå kvar av 
kommunane, og Nissedal kommune var vertskommune for samarbeidet. I regi av samarbeidet 
vart det bygd leidningsnett frå Treungen til Gautefall og nytt vassverk i Treungen. Etter tilråding 
frå den interkommunale styringsgruppa vart det i ksak 74/13 vedteke ei mellombels løysing for 
avløpsreinsing som innebar å ruste opp eksisterande Gautefall-, Fuglli- og Treungen 
reinseanlegg, slik at desse kunne nyttast i ein 10-års-periode (fram til 2023). Kommunestyret 
vedtok vidare den gongen, sitat «Nissedal kommune gir styret i Gautefall VA fullmakt til å 
arbeide vidare med planen om eit naturbasera reinseanlegg på Langmoen som framtidig 
reinseløysing for felles avløpsanlegg»

Erfaringane frå dette samarbeidet var svært positive. Når ein nå skal utgreie og bygge ny 
avløpsreinseanlegg ser ikkje rådmannen behovet for å etablere ein så formell samarbeidsform 
som førre gong. Behovet denne gongen tilseier eit meir «ad-hoc-samarbeid», og rådmannen 
tilrår at det etablerast ei «interkommunal prosjektering- og byggenemnd», med politisk 
oppnemnde deltakarar og med Nissedal kommune som vertskommune.
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Mandatet bør vere å utarbeide eit beslutningsgrunnlag til kommunestyret for val av felles 
avlaupsreinseanlegg. Når kommunestyra i begge kommunar har fatta nødvendige vedtak kan 
gjennomføring organiserast slik som øvrige VA-prosjekt i Nissedal kommune, der det er 
rådmannen som vert delegert ansvaret.

Rådmannen i Nissedal stiller med prosjektleiar i inntil 20 % stilling. Rådmennene i begge 
kommunar stiller elles med dei ressursar ein måtte finne naudsynt.
I tillegg til prosjektleiar må det løyvast midlar til ekstern bistand, og det tilrådast ei samla 
kostnadsramme på kr 750.000 eks. mva. Kostnader delast midlertidig 50/50 mellom 
kommunane, i påvente av nye fordelingsnøklar.

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre støttar at det etablerast ei interkommunal prosjektering- og 
byggenemnd med 3 deltakarar frå Drangedal kommune og 3 deltakarar frå Nissedal kommune.
Nissedal kommune sine representantar er:  _____________________________

_____________________________
_____________________________

Nemnda får i mandat å utarbeide eit beslutningsgrunnlag for val av framtidig avløpsreinse-
anlegg innan 1.november 2020.

Nissedal kommune er vertskommune for prosjektet, og det etablerast ei kostnadsramme på kr 
750.000 eks. mva, der Drangedal refunderer kr 375.000 og resten finansierast med bruk av lån.
Budsjett for 2020 blir å endre i 1.tertialsak.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

026

2018/1248-12  

Sverre Sæter

27.01.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 12/20 13.02.2020

Val av medlem til representantskap for Kraftkompetanse KO

Vedlegg:
1 Samarbeidsavtale Kraftkompetanse KO

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang

Alle kommunane i Vest-Telemark pluss Hjartdal og Tinn har inngått ei avtale om 
etablering av Kraftkompetanse. I fylgje  avtalen er samarbeidet organisert som eit 
kommunalt oppgåvefellesskap (KOF).

Avtala ligg ved denne saka som vedlegg.

Representantskapet er oppgåvefellesskapet sitt øvste organ og satt saman av ein 
folkevald frå kvar kommune som deltek.

Kommunane som deltek må velje ein representant til representantskapet med 
personleg vara.

Vurdering:
Eit kommunalt oppgåvefellesskap (KOF) er ein form for interkommunalt samarbeid som 
er heimla i kommunelova kapittel 19.

Representantskapet si rolle som det øvste organet i oppgåvefellesskapet er skildra i 
kommunelova si § 19-3 om representantskap. Av denne føresegna går det fram at det 
er kommunestyret sjølv som vel eit medlem til representantskapet med personleg vara. 

Av samarbeidsavtalen går det fram at representantskapet sjølv vel leiar og nestleiar.

Føresegnene i kommunelova om valbarheit og plikt til å ta imot val i § 7-2 gjeld for eit 
kommunalt oppgåvefellesskap. Kommunelova § 7-3 om kven som er utelukka frå val 
gjeld også. Det betyr mellom anna at kommunedirektøren, kommunedirektøren sin 
stedfortreder, kommunalsjefar, etatssjefar og leiare på tilsvarande nivå ikkje kan veljast 
som medlemmar i representantskapet.
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Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre veljer ein representant med personleg vara til 
representantskapet i Kraftkompetanse KOF.
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KRAFTKOMPETANSE KOMMUNALT OPPGÅVEFELLESKAP (KO) 

SAMARBEIDSAVTALE 

 
MELLOM 

 

KOMMUNANE TINN, HJARTDAL, VINJE, TOKKE, FYRESDAL, NISSEDAL, KVITESEID, SELJORD OG 

VESTFOLD OG TELEMARK FYLKESKOMMUNE. 

 

1. Oppgåvefellesskapets namn 

Oppgåvefellesskapet har namnet  «Kraftkompetanse Kommunalt Oppgåvefelleskap». 

(«Kraftkompetanse KO»). Oppgåvefellesskapet er oppretta i medhald av Lov om 

kommuner og fylkeskommuner 2018- 06-22-83 kap 19. 

 

2. Kontorkommune 

Hovudkontor for «Kraftkompetanse KO» er i Vinje kommune (Åmot). 

 

3. Eige rettssubjekt  

Oppgåvefelleskapet er eit eige rettssubjekt. 

 

4. Deltakarne si eigarandel og ansvarsdel 

Ved stiftinga har oppgåvefellesskapet følgjande eigarfordeling: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Deltakar- og finansieringsansvaret for den einskilde kommunen/fylkeskommunen 

samsvarar med eigarfordelinga. 

 

5. Styring:  

Oppgåvefellesskapet skal styrast av ei samarbeidsavtale, eit representantskap, eit styre 

og dagleg leiar. 

  Eigarskap % 

Vestfold og Telemark fylkeskommune 14 

Tinn kommune 23 

Vinje kommune 23 

Tokke kommune 15 

Fyresdal kommune 5 

Hjartdal kommune 5 

Seljord kommune 5 

Nissedal kommune 5 

Kviteseid kommune 5 

Totalt 100 
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6. Representantskapet 

Eigarane er likestilte i representantskapet og har ei røyst kvar. Representantskapet er 

øverste organ i Kraftkompetanse KO.  

 

Vervet som leiar av representanskapet går på omgang mellom deltakerkommunane 

kronologisk i følgjande rekkefølgje: 

Vinje kommune, Tinn kommune, Tokke kommune, Vestfold og Telemark 

fylkeskommune, Fyresdal kommune, Hjartdal kommune, Seljord kommune, Nissedal 

kommune, Kviteseid kommune. 

Representantskapets leiar har funksjonstid på eitt år. Funksjonstida følgjer kalenderåret. 

 

 

Representanskapet held konstituerande møte straks deltakarkommunane har valt sine 

medlemmer og selskapet er registrert. 

 

Represesentantskapet skal ha årsmøte innan utgangen av juni kvart år. Følgjande saker 

skal handsamast i dette møtet: 

• Årsrekneskap og årsrapport for føregåande år 

• Budsjett for neste år 

• Fastsetjing av årleg deltakarinnskot  

• Låneopptak 

• Valg av styre, styreleiar og nestleiar i styret 

• Andre saker 

 

Styret eller minst 2 av medlemmene i representanskapet kan kreve ekstraorinært 

representantskapsmøte. 

 

Leiar av representantskapet er ansvarleg for innkalling. Innkalling til 

representantskapsmøte skal skje skriftleg med minst 1 månads frist.  

Skriftleg innkalling kan gjerast elektronisk. 

 

Representantskapet kan vedta endringar i samarbeidsavtala som det er høve til etter 

loven. Slike endringar krev 2/3 fleirtal. 

Andre vedtak i representanskapet vert gjort med fleirtal av røystene til dei frammøtte  

medlemmene. Ved røystelikskap avgjer røysta til leiaren av representanstskapet. 

Vedtak i representanskapet skal protokollerast.  
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7. Styret 

Det skal vere eit styre på 5 medlemmer med personlege varamedlemmer valt av  

representantskapet.  Representantskapet skal sikre at: 

 

• Telemark fylkeskommune, Tinn, Vinje og Tokke kommunar har eitt styremedlem 

kvar. 

• Fyresdal, Hjartdal, Kviteseid, Nissedal og Seljord kommunar har eitt felles 

styremedlem 

• styresamansetjing oppfyller reglane om kjønnsrepresentasjon, kompetansebehov, 

kontinuitet. 

• Representanskapet vel leiar og nestleiar i styret. 

 

Styret er ansvarleg for oppgåvefellesskapet si samla drift og oppgåveløysing.  

Styret har møter etter behov.  Styret kan vedta ein møteplan for året eller kallast inn når 

styreleiar eller minst 2 av styrets medlemmer krev dette.  

 

Styreleiar er ansvarleg for innkalling. Innkalling til styremøte skal skje skriftleg med 

minst 1 vekes frist. Skriftleg innkalling kan gjerast elektronisk. 

 

 

8. Dagleg leiar 

Det skal vere ein dagleg leiar for oppgåvefellesskapet tilsett av styret. 

 

 

9. Oppgåvefelleskapets oppgåver og myndigheit 

Oppgåvefellesskapets føremål er: 

- Regionalt kompetansesenter for kraftsaker for kommunar og fylkeskommune. 

- Forvaltning av konsesjonskraft 

- Regionalt kompetansesenter for forvaltning av naturressursar 

 

Oppgåvefellesskapet skal ivareta interessene knytt til bruk av vasskraft og 

naturressursar for kommunane i Telemark og Vestfold.  

 

Det er opent for andre kommunar enn dei som deltek ved stiftinga å knyte seg til 

oppgåvefellesskapet. Dette skjer etter søknad godkjent i det respektive kommunestyre 

hjå kvar deltagerkommune. Slik godkjenning krev endring av samarbeidsavtala som kan 

vedtakast samtundes med godkjenning av søknaden. 

Representantskapet skal handsame utviding av oppgåvefellesskapet og gjere framlegg 

om ny eigar/ansvarsfordeling, før oversending til dei enkelte kommunestyra for 

godkjenning. 
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Oppgåvesfellesskapet kan selje tenester til andre kommunar.  

 

      Oppgåvefellesskapet har ikkje myndigheit til å treffe enkeltvedtak utover vedtak om  

      interne forhold i samarbeidet og til å forvalte eventuelle tilskotsordningar. 

 

10. Deltakarane sin innskotsplikt 

Ved stifting av oppgåvefelleskapet gjer deltakarane eit innskot på NOK 0,5 mill.  

 

Deltakarane skal betale årlege deltakarinnskot vedteke av representanskapet. 

 

Fordeling av stiftingsinnskot og årlege deltakarinnskot skjer i høve til eigarandel og  

ansvarsdel jf. pkt. 4. 

 

Oppgåvefellesskapet er eit «non-profit» - samarbeid. Eventuelt årleg mindreforbruk  

skal nyttast til reduksjon av det årlege deltakarinnskotet påfølgjande år. 

 

11. Myndighet til opptak av lån 

Oppgåvefelleskapet kan oppta lån. Låneopptak skal godkjennast i representantskapet.  

 

12. Oppgåvefellesskapet si rapporteringsplikt 

Styret skal rapportere til representantskapet. Representantskapet godkjenner 

rapportering frå styret og skal sende det til deltakarkommunane/ fylkeskommunen til 

orientering. 

 

13. Uttreding av oppgåvefellesskapet 

Ein deltakar som trer ut av oppgåvefellesskapet, har ansvar for sin del av forpliktelsane 

oppgåvefellesskapet har på det tidspunkt deltakaren trer ut. 

 

14. Oppløysing av fellesskapet 

      Ved oppløysing av oppgåvefellesskapet har deltakarane ansvar for sin del av 

      forpliktelsane oppgåvefellesskapet har på oppløysingstidspunktet. 

 

      Vinje kommune har ansvar for å ta vare på arkiva til oppgåvefellesskapet ved 

      eventuell oppløysing. 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

232

2020/174-3  

Jarle Bruun Olsen

06.02.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 13/20 13.02.2020

Skatterekneskapen - Årsrapport/Årsrekneskap 2019

Vedlegg:
1 Skatterekneskapen – Årsrekneskap 2019 
2 Årsrapport 2019 - Skatteoppkrevjaren i Nissedal

Fakta i saka:
I brev av 21.02.2005, frå Skattedirektoratet står det m.a.: 

”Kommunenes behandling av skatteregnskapene etter at kontroll og revisjon er overtatt av staten.
 Staten er nå gitt det totale ansvaret for kontroll og revisjon med skatteoppkreverfunksjonen. Riksrevisjonen har ansvaret 

for den formelle revisjonen av skatteregnskapet, mens oppfølgingen av den interne kontroll hos skatteoppkrever, utføres 
av regionale kontrollenheter lokalisert ved fem skattefogdkontor. Det er i denne forbindelse stilt spørsmål vedrørende 
kommunens behandling av skatteregnskapet.

Kommunestyret/kontrollutvalget skal etter det som er sagt over ikke lenger behandle selve skatteregnskapet, men får ved 
kontrollrapporten en tilbakemelding på om skatteoppkreverfunksjonen blir utført på en tilfredsstillende måte. Rapporten inneholder 
også eventuelle forslag til tiltak og forbedringspunkter. Skattedirektoratet stiller ingen krav til formell behandling av kontrollrapporten 
i kommunestyret/kontrollutvalget, men forutsetter at kommunen følger opp eventuelle tiltak og forbedringspunkter. 
Skattedirektoratet anser det likevel som naturlig at skatteoppkrever oversender skatteregnskapet og kopi av sin halvårlige 
redegjørelse til kommunestyret/kontrollutvalget.”

Reglane er nå endra slik at skatteoppkrevjar nå skal lage årlege rapportar og ikkje halvårlege. 
På denne bakgrunn vert årsrapport for 2019 og skatterekneskap for 2019 lagt fram for 
kommunestyret. 

Frå 1. juni 2020 overtek  staten skatteinnkrevjinga, slik at dette truleg er siste gong 
årsrapport/skatterekneskap vert lagt fram for kommunestyret. 

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre tek årsrapport for 2019 for skatteoppkrevjaren i Nissedal og 
skatterekneskapen for 2019 for Nissedal kommune, til vitande.   
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

2020/165-1  

Sverre Sæter

05.02.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 14/20 13.02.2020

Årsmelding 2019

Vedlegg:
1 Årsmelding  BVS 2019

Fakta i saka:
Barnevernsamarbeidet i Vest-Telemark har utarbeida årsmelding for 2019. Rådmannen har 
bedt barnevernsleiar Gunn Anni Hellestad om å orientere kommunestyre om tenesta med 
særskilt vekt på Nissedal med denne årsmeldinga som utgangspunkt. I tillegg har rådmannen 
bedt Hellestad om å orientere særskilt om:

 landsomfattande tilsyn om undersøkingar
 kva det truleg vil få å seie for oss det som høgsterett no handsamar med utgangspunkt i 

dommar frå menneskerettsdomstolen
 statlege institusjonar – kvalitet og frustrasjon  

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre tek årsmeldinga frå Barnevernsamarbeidet i Vest-Telemark til vitande
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Barnevernstenesta -  2019

Ved utgangen av 2019 hadde Barnevernssamarbeidet i Vest-Telemark tilsette i 13 stillingar. 
Vi hadde ti kontaktpersonar inkludera leiar, nestleiar og teamleiar. To stillingar til tiltaksarbeid 
og ei stilling som støttefunksjon. 
I prosjektet "Forpliktande samarbeid om barnevernsreforma i Midt-, Vest- og Aust-Telemark 
er det 60 % stilling som prosjektleiar. 

Handlingsplan:
Tiltak Resultatmål
Å bli meir treffsikre på tiltak 95% av undersøkingane innan 3 mnd

98 % er gjennomført innan 3 mnd
95% av barn med tiltak skal ha utarbeida plan
99%  har utarbeidd plan
95% skal fylle krav til evaluering
99% fyller krav til evaluering

Barns medverknad Samtale med alle barn i undersøkingar., 
Samtale med alle barna vi har tiltak. Dersom vi ikkje 
snakkar med barna skal det vere fatta ei beslutning 
som er begrunna. 
Dette vart gjennomført for 97 % av barna og 
ungdommane.   

Bruke eigne tiltak og søke samarbeid med andre om 
lokale tiltak

Systematisk bruk av COS-P, PMTO, PYC, ICDP, 
foreldrerådgjevingsprogrammet og systematisk 
miljøarbeid. 
Samarbeide med kommunane om lokale tiltak som 
gjev effekt.

25 familiar mottok veiledning gjennom PMTO, 
COS-P, PYC, ICDP og veiledning med miljøterapeut 
eller foreldrerådgivningsprogram frå tilsette i BVS.

43 barn eller ungdom mottok ulik veiledning eller 
miljøarbeider med innleigd kompetanse.   
Fleire kommunar gjev  COS-P eller anna veiledning 
som lågterskeltilbod.

Gjennomføre tidleg intervensjon for barn i risiko, 
TIBIR

Barnevernssamarbeidet i Vest-Telemark 
gjennomførte samlingar for TIBIR-kommunane sine  
foreldrerådgjevar. 

Kompetanseheving Ein tilsett med opplæring- og 
veiledningskompetanse i DCM (barnesamtalen) 
gjennomførte opplæring av to tilsette i BVS og ein 
tilsett frå Tinn barnevernsteneste. 

Alle tilsette i BVS deltok i 2019 i 
Tenestestøtteprogrammet i regi av Buf-dir, RVTS-
sør og Fylkesmannen. Målet med programmet er 
betre og meir lik kvalitet i barnevernet. 
Dette er ein del av Buf-dir si satsing på 
kompetanseheving. 
  

70



Å ha eit godt samarbeid med andre kommunale 
tenester

Delta i tverrfaglege samarbeidsfora.
Vi er fast samarbeidspart og deltek i ulike 
samarbeidsfora i Vinje, Nissedal, Tokke og Seljord.
Vi deltok på samarbeidsmøte med alle tannlegane i 
Vest-Telemark.
Vi besøkte vaksenopplæringane i Seljord og Vinje 
kommune. 
Vi deltok i felles kompetanseheving i høve barn og 
ung med alle Vest-Telemark kommunane og COS-P 
nettverket.  

Å ha eit godt arbeidsmiljø Å ha låg del av sjukefråvær relatert til arbeid
Det er ikkje rapportert om sjukefråvær knytt til 
arbeidsmiljø. 
Alle skal ha medarbeidarsamtale. 
Det blei gjennomført medarbeidarsamtaler med dei 
fleste medarbeidarane. Resterande hadde avtale rett 
etter nyttår. 

Vernerunde vart gjennomført.
HMS er tema på personalmøte. 
Det vart gjennomført brannøving. 

Aktivitetsmål for Barnevernssamarbeidet i Vest-Telemark

Meldingar:
Meldingar

2019
Meldingar

2018
Meldingar

2017
Meldingar

2016
Fyresdal 12 4 16 5
Kviteseid 19 20 21 17
Nissedal 12 21 11 7
Seljord 22 36 16 33
Tokke 14 15 11 13
Vinje 38 32 23 27
SUM : 117 128 98 102

Henlagte meldingar:
Henlagte

2019
Henlagte

2018
Henlagte

2017
Henlagte

2016
Fyresdal 0 1 5 0
Kviteseid 2 3 3 0
Nissedal 1 1 0 1
Seljord 5 5 2 4
Tokke 2 3 1 2
Vinje 8 6 4 4
SUM : 18 19 15 11
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Undersøkingar:
US

2019
US

2018
US

2017
US

2016
Fyresdal 12 3 11 5
Kviteseid 17 17 18 17
Nissedal 12 20 11 6
Seljord 16 31 14 29
Tokke 12 12 10 11
Vinje 27 26 19 23
SUM : 96 109 83 91

Henlagte undersøkingar:
Henlagte

US
2019

Henlagte
US

2018

Henlagte
US

2017

Henlagte
US

2016
Fyresdal 5 1 0 2
Kviteseid 13 5 11 11
Nissedal 13 13 6 3
Seljord 7 11 3 17
Tokke 11 5 7 11
Vinje 10 13 11 14
SUM : 59 48 38 58

Barn/ ungdom med tiltak:
Tiltak
2019

Tiltak
2018

Tiltak
2017

Tiltak
2016

Fyresdal 19 17 18 15
Kviteseid 21 27 24 25
Nissedal 11 9 11 17
Seljord 33 38 30 32
Tokke 16 13 12 18
Vinje 33 34 34 33
SUM : 133 138 129 140

Kven meldte:
Politi 28
Skule 17
Private 13
Mor, far, føresette 12
Barnevern 10
Barnehage 9
Lege, sjukehus
tannlege

5

Helsestasjon/
Skulehelseteneste 3
Psykisk helse 2
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Familievern 2
Familie for øvrig

2
Nav 2
Ander offentlege

2
Anonyme 2
Barnet sjølv 1
Foreldre/barnehage 1
Jordmor 1
Frivillige org/
idrettslag 1
Barnevernsvakt 1
Utan grunnlag 3

Aktivitetsmål for Barnevernssamarbeidet:
Saker
2019

Tiltak i
fam.

Tiltak u
fam.

§ 4-12 § 4-6 Institusjon 
ungdom

Institusjon
foreldre/barn

Beredskapsh 
akutt inst. 

Fyresdal 19 14 5 3 0 0 0 0 
Kviteseid 21 16 5 5 1 0 0 1
Nissedal 11 8 3 1 2 2 0 2
Seljord 33 28 5 2 0 3 2 0
Tokke 16 12 4 4 3 0 0 3
Vinje 33 28 5 5 0 0 0 0
SUM 133 106 27 17 6 5 2 6

 
    

 I Vest-Telemark har vi 31 tilsynsbarn (1 av barna var tilknytt beredskapsheim). Alle 
har tilsynsførar. Kravet til tilsyn pr. barn er 4 i året. Alle tilsynsbarna fekk oppfylte krav 
om tilsyn.  

 BVS har 24 fosterbarn. Ved årsslutt budde 2 ungdommar på institusjon.
 Alle barn under omsorg har omsorgsplan.
 Vi hadde 6 barn/saker til behandling i Fylkesnemnda i høve § 4-12. Vi fekk medhald i 

4 av desse 2 gjekk til vidare utgreiing. Det vart behandla 1 sak i høve § 4-24 (adferd). 
Barnevernet  fekk medhald i denne. 

 Barnevernsamarbeidet hadde sakkyndig inne i høve to barn i 2019. 
 Vi hadde bistand av  advokat i 6 saker. Ei av sakene var svært krevjande og held 

fram over i 2020.
 Åtte familiar, 11 barn/ungdom, fekk i løpet av 2019 veiledning av innleigd psykolog. 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

033

2020/61-2  

Karl Otto Lauvlid

06.02.2020

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Kommunestyret 15/20 13.02.2020

Referat- og drøftingssaker

Vedlegg:
1) Møtebok 12.12.2019

Saker:

A) Godkjenning av møtebok
B) Aktuelt frå rådmannen

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre tek referat- og drøftingssakene til vitande.
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